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Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes 
inclosos en l'ordre del dia. 
 

1.- APROVAR EL CARÀCTER ORDINARI DEL PLE. 
 
ATÈS que per acord del Ple del dia 3 de juliol de 2007, en compliment del que disposava 
l’article 38 del Reglament d’Organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, 
RD 1690/1986, de 11 de juliol, aprovà el règim de sessions del ple i la seva periodicitat  
Vist que el volum d’actuacions no ha propiciat la celebració del ple ordinari de març i que el 
calendari no afavoreix la celebració del mes d’abril. 
Vista la necessitat de no perdre  el caràcter ordinari de la present convocatòria. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
Declarar la sessió d’avui dia 12 d’abril, ordinària a tots els efectes 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 



2.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  
     ANTERIOR. 
       

Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

3.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
      LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 177 del dia 16 de febrer al 350 del dia 6 d’abril de  
2011. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions 
dels dies 22 de febrer, 1 8, 15, 22 i 29 de març i 5 d’abril de 2011. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
 4.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT A 31/12/2010 
 
Es dona compte de l’informe de la Intervenció municipal de data 30 de març de 2011, en 
compliment a l’article 5 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de mesures contra la morositat en 
les operacions comercials, posant de relleu que les factures rebudes entre l’1 d’octubre al 
31 de desembre de 2010 han estat conformades per l’òrgan gestor corresponent abans d’un 
mes des de la seva anotació al registre de factures, o han estat degudament justificades les 
manques de tramitació, per la qual cosa no cal pre3sentar cap informe trimestral al plenari, 
atès que cap factura de les esmentades ha superat el termini de tres mesos en ser 
aprovada o justificada l’absència de tramitació des de la seva anotació al registre de 
factures, tal i com estableix l’apartat  quart de l’article cinquè de la Llei 15/2010. 
  
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde presenta la proposta dient que segons indica la llei de 5 de juliol de 2010 de 
mesures de lluita contra la morositat, en el seu article 4, es podrà donar compte al ple dels 
informes trimestrals de tresoreria i intervenció del compliment dels terminis establerts en la 
llei. Segons l’informe de tresoreria, les obligacions pendents de pagament a data 31/12, 
corresponent al trimestre en curs i seguint els criteris de tutela financera, ascendeix a 
1.872.836,29 € amb 639 registres. 
Per CiU intervé la Sra. Montse Gatell, tot dient que la intervenció la farem conjunta  pels 
punts 4,5 i 6 atenent que fa referència a la gestió econòmica de l’Ajuntament.  
El Sr. Jordi Permanyer per ERC intervé per dir que 1.800.000 € és una quantitat 
considerable. Segons la llei de morositat fa referència als que fa més de 55 dies que hi ha la 
factura i no s’ha pogut pagar. La pregunta és a quants dies es fa el pagament als proveïdors 
i quina és la tendència. 
En torn de replica el Sr. Alcalde manifesta que la tendència és escurçar-la, bàsicament s’ha 
aprovat una nova operació financera a través d’una pòlissa de crèdit amb Catalunya Caixa . 
La Corporació es donà per assabentada 
 

5.- DONAR COMPTE RESOLUCIÓ D’APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL  
      PRESSUPOST DE 2010 
 

VISTA la liquidació del pressupost de l’ajuntament corresponent a l’exercici 2010, aprovada 
per resolució de l’alcalde de 23 de febrer de 2011. 
ATÈS que l’article 193.4 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals estableix 
que de la liquidació, una vegada aprovada, ha de donar-se compte al Ple de l’entitat local 
en la primera sessió que celebri. 
L’Ajuntament Ple: 
Es dóna per assabentat de la resolució de l’alcalde de 23 de febrer de 2011 per la qual 
s’aprova la liquidació del pressupost de l’Ajuntament de Castellar del Vallès corresponent a 
l’exercici de 2010. 



 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde defensa la proposta dient que tal  com marca la legislació, es dona compte 
de la liquidació del pressupost 2010 aprovat per Decret de l’Alcaldia de febrer de 2011. 
Posteriorment, la comissió especial de comptes on estan representats els diferents grups 
podran analitzar el compte general, i es podrà entrar en detall en l’estat d’execució de totes 
les partides. 
- En primer lloc, analitzem breument quina ha estat l’estructura d’ingressos i despeses. 
- Els ingressos corrents han estat 25.003.234,69 €. D’aquests, 17M € provenen d’impostos i 
taxes, el que significa dos terços dels ingressos ordinaris totals.  
- L’execució de la previsió d’ingressos en els impostos directes, les taxes i els ingressos 
patrimonials ha estat propers o superiors al 100%. Per contra, els impostos indirectes 
(construcció) s’ha acomplert en el 35% i les transferències corrents en el 87%. 
- Com en anys anteriors, destacar en l’apartat dels ingressos la caiguda en dos àmbits molt 
significatius: 
- D’una banda, i com ja bé sent habitual, el sector immobiliari continua en caiguda lliure, 
especialment els ingressos de l’impost de construccions, on les liquidacions han estat la 
meitat que l’any anterior.  
- La segona gran caiguda ha estat en la participació en els tributs de l’estat, amb una 
disminució en les aportacions d’uns 350.000 €, gairebé un 10% menys que a l’any anterior. 
- Pel que fa a la despesa corrent ha estat de 21.376.918,33 € dels quals 8’86M€ personal 
(41%) i 10,5 M€ despeses de béns i servei (49%), pràcticament la mateixa estructura 
d’anys anteriors. Pel que fa a càrrega financera (amortitzacions + interessos), ha estat de 
3,5 M€, amb una xifra similar d’interessos però amb major quota d’amortització. Això ha 
permès reduir el rati d’endeutament del 104 al 97%, seguint la tendència a la baixa 
prevista en el pla de sanejament. 
- Amb tot aquest recull de dades, estem en disposició de saber quines són les diferents 
xifres o ratis de tancament de l’exercici: el resultat pressupostari ajustat, el romanent de 
tresoreria i el rati d’endeutament. 
- Entrem ara en quin ha estat el romanent de tresoreria d’aquesta any. La liquidació permet 
veure quin ha esta el resultat de l’exercici, quin és el romanent de tresoreria total, i 
sobretot, quin és la xifra clau en tot Ajuntament: el romanent de tresoreria per a despeses 
generals. 
- El resultat pressupostari ajustat, que ens permet fer una foto únicament de l’exercici 
2010, ha estat de pràcticament 1M € positius, és a dir, els drets reconeguts han estat 
superiors en aquesta xifra a les obligacions compromeses. 
- En l’altre banda, el romanent de tresoreria per a despeses generals, es tracta d’una 
magnitud flux, és a dir, ens reflexa la suma dels resultats acumulats al llarg de tots els 
anys. En aquest cas, la xifra és de 652.000 € negativa, el que significa 85.000 € més que 
l’any anterior. 
- En aquest sentit, cal fer dues consideracions: d’una banda, com hem dit, arrosseguem el 
dèficit amb el que es va tancar l’exercici anterior, on es tenia aprovat per part de tutela 
financera una operació de sanejament, però que no s’ha pogut formalitzar amb les entitats 
bancàries, i d’altre, en previsió de la situació econòmica actual, s’ha augmentat la provisió 
per insolvències en més de 160.000 €.  
- A la vista de les dades, podem veure que es manté una situació estable respecte l’any 
anterior, amb esforços en l’exercici corrent, però arrossegant encara els deutes d’anys 
anteriors que fan reflexar una liquidació negativa. 
S’obra un torn d’intervencions amb la Sr. Gemma Perich; per CiU, i diu que  la nostra 
intervenció, i és que la farem conjunta  pels punts 4,5 i 6 atenent que fa referència a la 
gestió econòmica de l’Ajuntament .  
Els tres punts són : 
- l’informe de morositat a 31 de desembre de 2010 
- la liquidació del pressupost del 2010 
- Aprovació baixes drets reconeguts d’exercicis tancats. 



Aquest és l’últim ple de gestió de govern i pròpiament d’aquesta legislatura, i això es nota, i 
ho dic perquè els grups municipals de l’oposició hem hagut de recordar que cal passar 
comptes del diner públic de Castellar abans d’acabar un mandat, no ¿, de com ha anat 
aquest darrer any, i en general de la legislatura.  
Creiem doncs, que un fet com passar comptes abans de finalitzar la legislatura, ser 
transparents, ser rigorosos, és el més important per un equip de govern . Tots els polítics 
podem entendre, i per tant ser responsables a l’hora de criticar, que en època de crisi els 
pressupostos grinyolen i pateixen, i és difícil de mantenir l’equilibri econòmic, però quan un 
govern gestiona ho ha d’ explicar clarament, com es gasta i en que es gasta . 
La comptabilitat de l’Ajuntament sembla talment un jeroglífic, sembla , i dic només sembla, 
fet expressament perquè quanta menys gent ho entengui, doncs, millor.  
Són papers, és teoria econòmica que acaba disfressant uns resultats econòmics. Però al 
final, el que cal és explicar-ho  en un idioma que ens entengui tothom, el que compte per 
tots és si hem ingressat el que preveiem i si hem estirat més el braç que la màniga.  
Queda clar, pels comptes que ens presenten, que no hem ingressat tot el que preveiem, 
han baixat els ingressos i  fins i tot algunes factures , les que portem per aprovar en el punt 
6, ja no les cobrarem i les donem de baixa. En canvi pel que fa al pressupost de les 
despeses l’hem  acomplert, i el que no ha finalitzat es trasllada per acabar de gastar el 
proper 2011. 
Consideracions que volem aportar : 
1.- La liquidació d’aquest any torna a ser negativa un  any més, en 650 mil euros de dèficit. 
2.- Aquest dèficit de 650 mil euros l’haurà d’assumir el proper consistori perquè l’actual no 
ha pres les mesures per solucionar-ho. I això és un fet objectiu, són les dades que vostès 
mateixos ens presenten. 
3.- liquidar amb el romanent en negatiu, és a dir amb dèficit,  obliga a reduir el pressupost 
de l’ajuntament en la mateixa quantia del dèficit, o a fer un crèdit per finançar aquest 
dèficit, o com a darrera opció, caldria que el pressupost del 2012 s’aprovés amb un 
superàvit que compensés el dèficit del 2010 de 650 mil euros. Nosaltres creiem que la 
millor opció és fer el mateix que fan les empreses i les famílies quan tenen dèficit és 
rebaixar la seva despesa, no contracten crèdits bancaris.  
4.- Caldria fer un nou pla econòmic financer per mantenir els serveis i continuar fent les 
Inversions que sigui totalment compatible amb els criteris de completa rigorositat i 
austeritat.  
5.- L’ índex d’endeutament de l’Ajuntament és del 96% , 24.239.348  €. Cal recordar que el 
decret d’austeritat del seu propi govern del PSOE-PSC va ordenar arribar a límits 
d’endeutament del 75 % , per tant, cal estrènyer el cinturó, bé, cal des de fa temps, però 
ho reiterem. 
6.- Som conscients que no hi ha cap govern ni cap societat  a qui li agradin les mesures 
d’austeritat. Però si volem remuntar  cal fer una inversió en aquest esforç, i no s’hi val a 
pensar que d’un any en ve un altre, i d’un govern en ve un altre, perquè ens hi juguem el 
futur. 
7.- Com exemple de la gran teoria de la comptabilitat dels Ajuntament i administracions, és 
que tot i tenir un dèficit, podem dir que l’estalvi net és positiu, amb 533.560 €. Això 
s’aguanta només en el paper. L’estalvi net no és suficient per disminuir aquest dèficit. 
Els proposem reconduir aquesta situació financera a través de mesures molt diferents a les 
que fins a dia d’avui  tenim sobre la taula.  
I el que tenim a dia d’avui són 639 factures que pugen a 1.872.836  euros, pendents de 
pagar, algunes de fa més de 7 mesos.  
- Hem de reduir despeses per poder tenir estalvi i així pagar als proveïdors a temps. Els 
proveïdors no poden suportar aquest llargs mesos sense cobrar. I ens sembla, si més no 
curiós,  que a l’informe d’intervenció diu  que totes les factures entre l’1 d’octubre i el 31/12 
han estat conformades, això vol dir signades, i que per tant no cal presentar l’informe a 
Plenari”  Pensem que , no es tracta de quedar-se tranquil perquè han conformat les 
factures, es tracta de pagar, no ¿ I posats a comentar qüestions sobre aquests informes de 
morositat, dir que entre el 1r informe de morositat que ens van presentar i el segon, han 



passat coses. Com per exemple han desaparegut les anotacions de la intervenció en 
referència al deute que l’Ajuntament té amb Ter Llobregat, i també el nom dels proveïdors. 
No pateixis que no avisarem als proveïdors, ells ja ho saben que l’ajuntament els deu la 
factura. No ho entenem. 
- Hem d’assumir com gestionarà l’Ajuntament l’errada de la desviació de Ter Llobregat. 
Fixi’s que diu el Consorci d’aigües Ter Llobregat “ ens diu que li sorprèn que no sapiguem en 
que s’ha desviat el pressupost quan ells ens han notificat i avisat dels motius i l’ajuntament 
no s’ha pronunciat ni ha dit res  
- Hem de gestionar com finançarà l’ajuntament les inversions del 2011, ja que  enguany 
destinem les inversions a pagar  únicament l’expropiació que tenim pendent sobre la taula 
des de fa més d’un any i que els interessos van corrent. I No pot ser que el Jurat 
d’expropiació de Catalunya ens digui que l’Ajuntament ha sobrevalorat en 200 mil euros 
l’expropiació“ 
- Finalment sembla , que una part de la feina que vostès volien fer, l’han finalitzat 
adequadament, i és el cobrir amb personal fixa  totes les places que van quedar buides 
entre el 2007 i 2008. Vostès deien a l’apartat 2.2.  punt 3 del pla de sanejament que “… les 
despeses de personal és de vital importància per aplicar mesures de control de l’eficàcia en 
la gestió d’aquestes despeses “ ens poden dir quines mesures han aplicat ¿ o només han 
aplicat aquestes mesures a alguns treballadors? 
El nostre grup creu que aquesta política econòmica no és seriosa. Hem de ser austers, i no 
és que ho diguem nosaltres, és que ho diu tothom i tothom ho ha de fer, agradi o no.  
Ja sabem que ara, la feina,  és una altra, és la de pre-campanya,  però vostès han de 
continuar gestionant, encara que calia unes altres mesures de fa anys ,  la feina d’aquests 
anys no s’ha fet. No han reduït la despesa o no han aprofitat possibilitats d’ estalviar, i per 
aquesta raó, com d’altres, l’Ajuntament no pot assumir serveis determinats, com el cas dels 
Casals de vacances, per aquest motiu aquest servei l’han entregat  a una empresa privada 
perquè el faci funcionar, però això costarà un 20% més a les famílies. 
Creiem que no és just, no estalviar i no proposar mesures , no ser rigorosos , estrictes amb 
el control d’obres, amb les expropiacions, amb els proveïdors, bàsicament perquè vostès 
volen quedar bé pagant els altres o el conjunt del pressupost. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer, intervé dient que l’equip de govern dona compte en 
aquest ple de la liquidació del pressupost de l’any 2010, és a dir de l’últim exercici 
d’aquesta legislatura i encara que no es voti es bó fer una valoració de la gestió 
pressupostària que s’ha fet. 
La liquidació pressupostaria d’aquest darrer any de govern socialista no és gens positiva, 
doncs es tanca amb un romanent de tresoreria negatiu de 652.714,28 €, més les factures 
del 2010 que no tenien consignació pressupostària i que s’hauran d’imputar en el 
pressupost del 2011 prèvia aprovació pel Ple com a reconeixement de crèdits extrajudicials, 
però aquest import encara no el tenim avui i s’haurà d’aprovar en la propera legislatura. 
L’Ajuntament ,en el Ple del 16 de juny del 2009, va aprovar un Pla de Sanejament 
economico financer a 4 anys. En aquest Pla es contemplava liquidar l’exercici del 2010 amb 
superàvit, com que això no ha estat així, l’Ajuntament de Castellar incompleix l’objectiu 
d’estabilitat pressupostària i ,per tant, està obligat per Llei a elaborar, en el termini dels 
tres mesos següents a la aprovació de la liquidació del 2010, una modificació del Pla de 
Sanejament economico financer i portar-la a l’aprovació del Ple de l’Ajuntament. 
Molt males notícies pel futur dels castellarencs i castellarenques. 
En aquests quatre anys de govern socialista s’ha incrementat considerablement el deute de 
l’Ajuntament, situant-se ara en més de 24M€ , el que representa un índex del 96,94% (un 
dels més elevats de Catalunya). 
Aquesta és la gestió eficaç a la que fa gala en la seva propaganda electoral per les eleccions 
del proper 22 de maig el candidat socialista a l’Alcaldia ? 
El 2007, en plena bonança econòmica, ens vam trobar un Ajuntament endeutat. Quatre 
anys després, estem sanejant l’Ajuntament amb sentit comú, aplicant mesures d’estalvi i 
racionalització, això també diu el candidat socialista. 



Els números canten, i el tancament del 2010 amb un dèficit de 652.000€ és el resum de la 
mala gestió que s’ha fet durant aquesta legislatura. 
I quan dic  mala gestió parlo de l’equip de govern en general, no dono les culpes al regidor 
d’hisenda, ni molt menys, sort  d’ ell que si no estaríem parlant d’un dèficit molt superior, 
n’estic convençut.  
Fum, fum i més fum, això és el que han venut majoritàriament durant tota aquesta 
legislatura. 
És veritat que s’han fet coses i algunes de bé, només faltaria ! però la majoria ja estaven 
previstes en l’anterior legislatura i s’han executat en aquesta. 
De fet, el balanç de la feina feta per iniciativa pròpia que pot presentar el PSC és ben poca 
cosa. I a més, s’han dedicat sistemàticament a canviar, eliminar o reduir a la mínima 
expressió qualsevol cosa que vingués de les anteriors legislatures. Tenim el trist exemple de 
la Mostra d’Oficis Artesans que sembla ser que aquest any no es farà, i es pot posar 
l’excusa que és pel tema econòmic, mentida ! és una qüestió de prioritats de l’equip de 
govern, legitimes evidentment, però –sisplau- siguin valents per explicar la veritat i no ho 
disfressin amb el tema econòmic. Bé que s’ha fet un festival de cinema que ha estat 
deficitari, o bé que s’ha donat la gestió de El Mirador a una empresa privada que cobra més 
de 100.000€ a l’any, o bé que es destinen molts diners a comunicació i tant que se’n 
vanagloria el regidor Pepe González d’aquesta opció no ? Per cert, regidor González pot 
estar ben tranquil, tot està controlat, els interessos de l’equip de govern estan ben 
defensats. 
En definitiva, el PSC va acusar a l’anterior equip de govern de deixar  l’Ajuntament en una 
situació econòmica precària i resulta que quatre anys de govern socialista han deixat 
l’Ajuntament en una situació econòmica molt pitjor de la que es van trobar. 
Sort que ens van dir que amb el canvi de govern s’arreglarien tots els problemes de la 
legislatura anterior. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Alcalde, tot dient que una de les coses que van haver 
d’entonar com equip de govern i sense cap mena de dubte en aquest moments estaríem 
parlant que el tancament del pressupost hauria estat positiu, és primer no trobar-nos unes 
obres sense cap tipus de fiançament com van ser les obres de la plaça Major amb un forat 
de 5 milions d’euros i també l’1’8 milions € de factures sense consignació pressupostària 
que ens van trobar just quan van entrar a formar part del nou equip de govern. Aquesta és 
també l’herència que hem hagut d’afrontar. L’índex d’endeutament que en aquests 
moments tenim és més baix que no pas el de l’any passat, perquè estem complint 
escrupolosament amb un pla de sanejament. És veritat que hem tancat amb negatiu amb 
652.000 € però és perquè no s’ha pogut formalitzar aquesta operació creditícia amb una 
entitat financera. El pla de sanejament fixa  que s’arribarà un equilibri pel que fa referència 
al dèficit de l’Ajuntament i ja  preveia que aquets any es tancaria amb aquest dèficit. 
És veritat que l’ordre de prioritats de l’Ajuntament ha variat, vista l’actual situació de crisis 
econòmica i hem hagut de reorganitzar alguns dels serveis municipals per tal de poder 
atendre les noves necessitats en les quals trobem que hem d’atendre d’una manera i 
primordial a tots els ciutadans i ciutadanes. I tot i així continuo repetint les dades son 
bones, estem optimitzant serveis, com exemple, el casal de vacances, que amb un dèficit 
que podria arribar pràcticament als 300.000 € en dos mesos, s’havia d’optimitzar, i per tant 
el que estem fent es buscar fórmules per optimitzar aquest servei.  
El litigi que tenim obert amb l’Agència Catalana de l’Aigua que fa referència a les obres del 
Ter Llobregat i crec que es responsabilitat del nou equip de govern que pugui sortir després 
de les eleccions de poder liderar directament unes negociacions amb l’Agència Catalana de 
l’Aigua, per tal d’intentar resoldre el problema que s’ha originat i per aixó reclamaria una 
posició de govern a tots els grups municipals.             
Finalment explicar que hi ha una expropiació fruït de l’actual ordenament urbanístic que 
tenim a la nostra Vila i que s’hi ha hagut de fer front. Els tècnics de l’Ajuntament van fer 
una valoració determinada i entenc que la feina que ha de fer l’equip de govern es defensar 
aquesta valoració que es va fer. El tribunal ha pres una decisió  i per tant hem de fer front a 
tota una sèrie de realitats les quals no teníem previstes pressupostàriament, però que son 



obligació d’aquest Ajuntament poder-hi respondre, entre altres coses és que en un futur 
això no pugui passar i que per tant aquestes expropiacions que particulars demanen a 
l’Ajuntament, en un futur no es puguin produir. 
Si la Generalitat fes front a les deutes que te concretes amb l’Ajuntament i que sumem més 
de dos milions d’euros, en aquests moment l’informe de morositat seria positiu, no tindríem 
a cap proveïdor esperant a cobrar a més de 55 dies, però si la liquiditat de les altres 
administracions i el crèdit no flueix es impossible que puguem complir. 
La Sra. Gemma Perich,  per CiU, intervé per dir sobre la desviació a assumir pel que fa a 
les obres Ter Llobregat, és cert que s’hi haurà de fer front perquè la despesa s’ha fet, però 
també és cert que el proper consistori d’alguna manera ha de poder reivindicar per quin 
motiu s’ha executat l’obra, ja que quan s’ha fet la despesa no toca  cap altre remei que 
pagar. 
Pel que fa al tema de l’expropiació, és cert i obligatori per llei que quan un demani una 
expropiació, doncs l’Ajuntament l’ha d’assumir, però també és cert que aquest Ajuntament 
ha iniciat unes ARES que en aquestes ARES no s’hi va incorporar aquesta zona verda, 
també no hem iniciat e POUM. 
I finalment el jurat d’expropiació de Catalunya ens ho diu, nosaltres no en sabem de valorar 
terrenys, l’únic que fem és llegir i el que diu el Jurat d’Expropiació és que al seu entendre 
aquesta valoració esta sobre dimensionada ens uns 200.000 €, és un error i a més a més ja 
ni tant sols té volta de full perquè ja ha passat un any i no es pot fer cap tipus de 
reclamació. 
Per altra banda el fet que digui que són una bones dades no és del tot cert, ja que bones 
dades en negatiu no és, en tot cas dins de les circumstàncies es tancar en negatiu.  
Per tant penso que tampoc podem atribuir la culpa que si la Generalitat ens pagués tot allò 
que ens deu, que és veritat, aleshores, els proveïdors podrien cobrar, però no es culpa dels 
proveïdors, en tot cas el que hem de fer és una reestructuració i veure com ens podem 
organitzar o com poder fer o com podem disminuir aquest pressupost per tal que no 
pateixin els propis proveïdors. 
El Sr. Jordi Permanyer,  per ERC, intervé per fer uns aclariments, estem d’acord en el 
que s’ha dit en que bàsicament el problema es de tresoreria o de liquiditat perquè es cobren 
les subvencions d’altres administracions, especialment de la Generalitat molt tard, i una 
altra cosa és el pressupost i el tema de gestió del pressupost. No s’ha complert el pla de 
sanejament, el pla preveia tancar en positiu l’any 2010 i es tanca amb un dèficit de 650.000 
€ més l’import de les factures que aniran a càrrec del pressupost de 2011. 
Només fer dues apreciacions sobre el que s’ha dit que s’havia trobat el nou equip de govern  
quan va entrar. Puc referir-me a la liquidació de l’exercici de 2006 on hi havia uns 
romanents a tresoreria de disponible real per aplicar a despeses general del 2007 de 
pràcticament 1.800.000 €, per tant el 1.800.000 de factures que s’ha dit que passaven d’un 
any a l’altra, si s’hagués gestionat bé el 2007, s’hagués cobert amb aquest romanent de 
tresoreria.  
Pel que fa al tema de la plaça Major, hi ha hagut molt sobre cost, i a més a més hi van 
haver canvis de projecte que el van encarir considerablement.  
Parlem de la liquidació del 2007, va ser una gestió compartida, l’anterior equip de govern 
fins el mes de maig i el nou equip de govern des del juny fins a desembre. 
Per acabar el Sr. Alcalde  torna a intervenir i diu que quan hi va haver el nou equip de 
govern ens varem trobar amb unes obres de la primera fase que estaven en marxa, sense 
un finançament assegurat.  
Referint-me a la intervenció de la regidora Sra. Perich, crec que hem aplicat aquest principi 
de prudència d’estalvi i d’austeritat, sinó com s’explicaria que el pressupost 2011, que es 
l’actualment vigent, és inferior al pressupost 2010. En contes de ser expansius 
pressupostàriament hem estat restrictius i una demostració d’això és que a nivell 
pressupostari,  el pressupost  vigent és inferior al de l’any anterior. I pel que fa referència a 
les obres del Ter Llobregat, explicar que els modificats d’obres que s’han fet no han estat 
degudament informats en aquest Ajuntament, i d’això és del que ens queixem, el que 
critiquem, contra el que ens  revelem i contra el que lluitarem. 



La Corporació es donà per assabentada 
 

6.- DONAR DE BAIXA DE LA COMPTABILITAT MUNICIPAL DRETS  
      RECONEGUTS EXERCICI TANCATS  

 
ATÈS que per determinar la imatge fidel de la situació patrimonial, financera i 
pressupostària, cal determinar si la relació de drets reconeguts procedents d’exercicis 
anteriors que resten pendents  de cobrament respon a drets efectivament exigibles 
actualment. 
ATÈS que a instància del cap de la unitat de l’Oficina de Castellar de l’Organisme de 
Recaptació i gestió tributària de la Diputació de data 25 de gener de 2011, s’inicia 
l’expedient per a l’aprovació i comptabilització, si escau, de baixes de drets reconeguts en 
exercicis anteriors, pendents de cobrament. 
ATÈS que s’ha formulat la proposta raonada d’aquestes baixes.  
Vist l’informe de la interventora. 
ATESOS els articles 64 a 67 de la Llei general tributària, 59 a 62 del Reglament general de 
recaptació, 40 a 41 de la Llei general pressupostària i 24 de la Llei de garanties dels 
contribuents, en relació amb la prescripció d’ofici de drets reconeguts i liquidats. 
ATÈS l’article 70 de la Llei general tributària i l’article 163 a 167 del Reglament general de 
recaptació, en relació amb la declaració d’insolvència del deutor. 
ATESES les regles 188 de la Instrucció de comptabilitat per a l’Administració Local. 
 Vist allò que disposa l’article 212.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, en relació a l’òrgan 
competent. 
El Ple de l’Ajuntament 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar la baixa dels drets reconeguts pendents de cobrament, integrats en 
l’agrupació de pressupostos tancats, per import de 128.914,64 €, el detall individualitzat de 
la qual figura a l’annex. 
SEGON.- Fer els assentaments comptables que calguin per fer efectiva la baixa dels drets 
esmentats. 
 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde, a petició de l’Organisme de Gestió Tributària, portem a 
aprovació la baixa de drets reconeguts en exercicis anteriors. 
L’objectiu és determinar la situació dels drets pendents de cobrament d’exercicis tancats, 
per tal d’ajustar la comptabilitat municipal a la realitat dels drets de cobrament, en aquest 
cas, del període 2001 – 2010. 
Aquest procediment, regulat en el reglament general de recaptació, en els seus articles 
entre 163 i 167, es dona en els casos en que els deutes tributaris no s’han pogut fer 
efectius per insolvència provada del subjectiu passiu. En aquests casos, es declaren 
provisionalment extingits, fins que no es rehabiliten dins el termini de prescripció. 
En el cas que portem a aprovació, es donen de baixa drets reconeguts entre 2001 i 2010 
per import de 128.914,64 €, de deutors insolvents, per causa de mort o per impossibilitat 
de realitzar l’embargament dels béns. 
LA Sra. Gemma Perich, intervé per dir que vot del seu grup serà a favor bàsicament 
perquè  entenem que l’organisme de gestió tributària ja ha fet tot el procediment i per tant 
s’escau fer aquest procés. 
Per l’Altraveu el Sr. Marti Llobet intervé per dir que desprès de mirar-se l’expedient el seu 
vot serà a favor. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 7.- RESOLUCIÓ DE LA CONCESSIÓ DE L’APARCAMENT DE LA PLAÇA  
                MAJOR I CONVOCATÒRIA DE CONCESSIÓ  
 



Vist que per acord de l’Ajuntament en Ple del 26 d’octubre de 2004 s’adjudicà a Tiferca SA, 
la concessió de l’aparcament soterrat de la plaça Major, en les condicions aprovades pel Ple 
de 27 de maig de 2004. 
Vist l’expedient que es va tramitar per determinar l’incompliment de TIFERCA, SA, les seves 
obligacions respecte al contracte de gestió del “servei d’aparcament soterrat de la plaça 
Major i de les zones blaves dels voltants”, i també per tal de determinar el grau de 
pertorbació que se’n derivi d’aquests incompliments, per a l’administració i pels usuaris, i 
acordar la intervenció del servei, d’acord amb les disposicions del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis de les Corporacions locals. 
Vist que per acord de l’Ajuntament Ple del dia 31 de març de 2009, s’aprovà a la vista de 
les greus deficiències del contractista que originaven una pertorbació molt greu del servei, 
el qual es trobava pràcticament inexistent en aquell moment i en situació de quasi 
abandonament, les condicions de la intervenció per a segrestar el servei al contractista de 
l’aparcament i zones blaves, tot facultant a l’Alcaldia per a la seva execució. 
Vist que per Decret de l’Alcaldia del 17 d’abril de 2009, s’executà el segrest i s’intervingué 
el servei, amb efectes del 21 d’abril d’aquell any, prenent possessió en aquella data 
l’Ajuntament dels espais i equipaments objecte del servei. 
ATÈS que el segrest i la intervenció es portà a terme en virtut del que disposa l’article 261 
de la Llei de Contractes del sector públic, 30/2007, de 30 d’octubre, la qual concorda 
l’article 166 de l’antiga Llei de Contractes de les administracions públiques. També del que 
disposa l’article 254 i següents del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis, aprovat per 
Decret 179/1995, de 13 de juny i tenint en compte l’article 41 del Plec de condicions 
econòmic-administratives sobre el segrest o intervenció del servei. 
Vist que TIFERCA, SA Constructors, entrà en procediment de concurs d’acreedors, davant 
del Jutjat del Mercantil núm. 8 de Barcelona, en data febrer 2009. 
Vist que el Jutjat Mercantil núm. 8,  mitjançant auto del 2 de març de 2011 dona per resolt 
la fase de concurs i acorda entre altres qüestions la dissolució de la societat. 
ATÈS el que disposa l’article 111 del Reial Decret 2/2000 de 16 de juny, de la Llei  de 
Contractes de l’Administració pública vigent en el moment d’atorgar el contracte, l’article 
111 contempla com a causes de resolució, en l’apartat a) l’extinció de la personalitat 
jurídica, i en l’apartat b) la declaració de concurs o la declaració d’insolvència en qualsevol 
moment. Precepte que concorda amb l’article 206 de la Llei de Contractes del Serveis Públic 
apartat b), respecte a les causes de resolució del contracte, essent una d’elles “la declaració 
del concurs d’acreedors”, en més raó que ja ha estat dissolta la societat, per la qual cosa 
ens trobem davant una altra causa de resolució del contracte, que és l’apartat a) del mateix 
article: “l’extinció de la personalitat jurídica de la societat contractista”, atès que l’article 
112apartat 1, del LAP, diu que “la declaración de insolvencia en cualquier procedimiento, y, 
en caso de concurso, la apertura de la fase de liquidación originaran siempre la resolución 
del contrato”,  concordant amb l’article 207 apartat 2 de LCSP. 
ATÈS el que disposa l’article 261 apartat 3 del ROAS, pel que respecte als efectes de 
l’extinció de serveis per causa imputable al contractista, entre ells els tràmits a seguir per a 
convocar una nova licitació del servei, que s’ha de fer en les mateixes condicions inicials. 
Vist l’informe concursal que subscriuen els administradors concursals en data 1 de setembre 
de 2009, i que presenten al Jutjat del Mercantil núm. 8 de Barcelona valoren la concessió 
de l’aparcament, d’acord amb l’aportació inicial i les obres realitzades en 3.719,890,40 €. 
Vist que aplicada l’amortització sobre aquest import, la valoració a data de 1/4/2011 seria 
de 3.598.659,46 € .  
Vist que les condicions inicials eren les aprovades pel Ple del dia 27 de maig de 2004, pel 
qual s’aprova la convocatòria de concurs per: Primer.- la selecció del contractista executor 
de les obres del mercat, aparcament i edifici pantalla, Segon.- la concessió de la gestió del 
servei públic de l’aparcament soterrat de vehicles i zones blaves del seu entorn; Tercer.- 
alienació pública de sòl edificable de la plaça Major, fa necessari una extreure les condicions 
especifiques actualment aplicables, i adaptar la tramitació als procediments actuals de la 
LCSP. 
L’Ajuntament Ple 



ACORDA: 
PRIMER.- Extingir la concessió del “servei d’aparcament soterrat de la plaça Major i la 
gestió de les zones blaves”  que tenia el contractista “TIFERCA, SA Constructors”, amb la 
confiscació dels elements afectats pel Servei que es detallen en l’acta de 21 d’abril de 2009, 
a on es relacionaven els aparells i el material afectat al servei. Incorporant tots aquests 
aparells i materials a l’inventari de Béns Municipals. 
SEGON.- Convocar licitació per adjudicar de nou la concessió, en base a les mateixes 
condicions inicials, llevat del preu que es objecte de taxació, donant conformitat a l’extracte 
del plec de condicions aprovat pel Ple del dia 27 de març de 2004, per a la concessió de la 
gestió de l’aparcament soterrat de la plaça Major i les zones blaves del seu entorn. Aprovar 
el plec de condicions administratives que regirà la tramitació del procediment obert. 
TERCER.- Iniciar expedient  per la taxació de la concessió i  Aprovar inicialment el 
preu de taxació de 3.598.659,46 € que és el valor actualitzar de l’apreuament de la 
concessió de l’aparcament i de les zones blaves, realitzat pels administradors concursals, 
donant-ne compte d’aquest preu i del tràmit corresponent de licitació al Jutjat del Mercantil 
núm. 8 de Barcelona. 
QUART.- Iniciar expedient per a determinar els danys i perjudicis ocasionats pel 
contractista a l’Ajuntament, a fi i efecte d’establir la indemnització que disposa l’article 
208.4 de la Llei de Contractes del Sector Públic  
CINQUÈ.- Delegar especialment l’Alcalde per a ajustar el just preu en el cas que els 
administradors concursals o el mateix Jutjat Mercantil presentin observacions, i també per a 
convocar una segona licitació, en el cas que la primera quedi deserta, amb el rebaix del 
preu que preveu l’article 261.3.e) del ROAS. 
SISÈ.- Prorrogar fins el 31 de desembre de 2011, el contracte subscrit el dia 21 d’abril de 
2009, amb VINCI Park Servicios Aparcamiento SA, per a la gestió de l’aparcament i zones 
blaves per tal d’assegurar la prestació del servei fins a l’adjudicació de la nova concessió.  
 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el regidor Sr. Pepe  Gonzàlez,  PSC, dient que en el ple del mes de 
març del 2009, desprès de la presentació de concurs de creditors per part de Tiferca, es va 
procedir al segrest de la concessió per període màxim de dos anys, de l’aparcament i zones 
blaves, que en licitació a l’any 2004 va ser adjudicat a aquesta empresa. 
Abans de finalitzar el termini de segrest, segons auto del jutjat mercantil núm. 8, es va 
obrir la fase de liquidació de la companyia, motiu que segons l’article 207.2 de la llei de 
contractes del sector públic, origina sempre la resolució del contracte. 
A partir d’aquí, hem de seguir els tràmits que ens marca la llei, en concret l’article 261.3 del 
reglament d’obres i serveis, on s’estableix que en primer lloc s’ha de convocar una nova 
licitació del servei, en les mateixes condicions inicials, això és, que a l’any 2004. 
El preu que es proposa de sortida, és el que es fixa en l’informe concursal presentat al 
jutjat mercantil en data 1 de setembre de 2009 i minorat en l’amortització pel temps 
transcorregut fins avui. Així, aquesta xifra queda fixada provisionalment en 3.598.659,46 €. 
Així, en aquest acord, aprovem l’extinció de la concessió, el preu provisional de licitació, 
facultar a l’alcalde per iniciar una segona licitació en cas que quedi deserta, d’acord amb la 
reducció de preu prevista en l’article 261.3, i finalment, prorrogar el contracte del gestor 
actual fins l’adjudicació a un nou concessionari.  
Per CiU intervé la Sra. Montse Gatell,  manifestant el vot favorable del seu grup. Dir que 
aquesta és una altra afectació també de la crisi, que les empreses no poden fer front moltes 
vegades als serveis que estan prestant en forma de concessió. Tot i així l’unic inconvenient 
que hi veiem en tot aquest procés, és que es va pressupostar la gestió d’aquets aparcament 
fins el mes d’abril, no tindrem pas una nova concessió o el rescat de la concessionària del 
servei abans del mes de juliol, i per tant doncs hi haurà uns mesos encara que pocs, d’un 
desajust d’allò que estava previst i pressupostat i que n’haurem de fer front. Però en tot cas 
el que volen ressaltar avui és que tal i com se’ns va explicar i com consta en l’expedient, el 
saldo d’explotació d’aquest aparcament és positiu hi ha uns beneficis d’uns 100.000 €, per 
tant això vol dir que esta ben pensat, era necessari i a més s’utilitza d’una manera correcta, 



creiem que segurament l’aparcament es podria utilitzar molt més amb uns horaris més 
flexibles i extensos, però tot i així de la manera ì com està previst ara dona un bon servei i 
a més a més es reconegut, necessitat i utilitzat per la ciutadania. 
Per l’Altraveu  el Sr. Martí Llobet, to dient que hem estat temptats d'abstenir-nos, perquè 
qualsevol cosa que en aquest municipi té a veure amb Tiferca ens costa un 30% més car, 
però com que el 31 de març del 2009 ja ens varem manifestar en el Ple a favor d'iniciar la 
intervenció de l'aparcament i la zona blava, avui, i en conseqüència, votarem a favor de la 
proposta que es porta a votació. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer, intervé tot manifestant el vot a favor del seu grup, i 
insistir en que és un bon equipament, que funciona i que dona un bon ús. 
En torn de replica intervé el Sr. Pepe Gonzalez, PSC, per dir sobre el tema dels dos anys 
venia obligat per llei, i per això en la proposta proposem una prorroga fins que es faci el 
concurs definitiu. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

8.- MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA I RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL 
 
ATÈS que des el mes de juny de 2010 s’està portant a terme l’Estudi Organitzatiu sobre 
funcions, condicions de treball, requisits i mèrits dels llocs de treball de l’ajuntament, arrel 
d’una proposta d’estudi iniciada l’any 2008 i que va resultar aturada per discrepàncies entre 
els membres de l’anterior Comitè d’empresa i els treballadors. 
ATÈS  que, amb la constitució del nou Comitè, es va proposar i acordar amb la Corporació 
la continuïtat d’aquests treballs, i s’ha fet una nova revisió de les funcions de tots els llocs 
de treball, amb la participació de tot el personal, amb les aportacions dels respectius 
comandaments i del Servei de Recursos Humans de l’Ajuntament, amb l’assessorament dels 
Tècnic/as en aquesta matèria designats per la Diputació de Barcelona. 
ATÈS que l’Estudi Descriptiu dels llocs de treball és una eina necessària per a la planificació 
dels Recursos Humans de l’Organització així mateix, per un millor desenvolupament 
posterior de les polítiques de Selecció, Formació i desenvolupament del personal de 
l’Ajuntament, entre d’altres.  
ATÈS que arrel d’aquests treballs organitzatius s’han detectat una sèrie de llocs que, per les 
funcions descrites i consensuades, cal modificar el grup d’adscripció, atès que aquestes es 
corresponen a funcions d’un grup o nivell superior al que pertanyen actualment. 
ATESA la plantilla i la Relació de llocs de treball del personal funcionari i laboral de 
l’Ajuntament, aprovada pel Ple del dia 16 de novembre de 2010 i modificada per acord de 
Ple del dia 25 de gener de 2011. 
En base a aquest plantejament de caràcter organitzatiu, es desprèn la necessitat de fer 
modificacions a la Plantilla i Relació de Llocs de treball del personal funcionari i laboral de 
l’Ajuntament. 
ATÈS el que disposa l’article 27 del Decret 214/1990, de la Generalitat de Catalunya i resta 
de la legislació concordant relativa a l’aprovació de la plantilla i relació de llocs de treball. 
ATÈS l’article 34.2 de la Llei 9/1987, de 12 de juny, d’òrgans de representació, modificada 
per la Llei 18/1994, de 30 de juny, i l’art. 6 de la Llei 11/1985, de 2 d’agost de llibertat 
sindical i per la Llei 7/1990, de 19 de juliol, les organitzacions sindicals constituïdes en 
Comitè conjunt per al personal funcionari i laboral de l’Ajuntament de Castellar del Vallès 
participen i negocien en el procés d’estudi previ i el resultat s’informa i consensua amb el 
personal mitjançant assemblea general dels treballadors celebrada el dia 1 d’abril de 2011 . 
ATÈS l’informe de la Cap d’Unitat de Recursos Humans. 
ATÈS l’informe d’Intervenció. 
ATÈS el que estableix  la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, 
la llei 8/1987 de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya i el Decret 214/1990, 
de 30 de juliol, del Reglament de Personal al servei de les Administracions Locals. 
ATÈS que la modificació de Plantilla i Relació de llocs de treball és competència del Ple de la 
Corporació d’acord amb el contingut de l’article 50 de la llei 8/1987 i altra legislació 
concordant. 



L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar la modificació 2/2011 de la plantilla del personal funcionari i laboral al 
servei de l’Ajuntament  que a continuació es detalla:  
- PLANTILLA PERSONAL FUNCIONARI. 
Amortitzar: 
1 plaça de Tècnic/a/a Mitjà, Grup A2, CD-23 
6 places d’ Auxiliar Administratiu/iva/iva, Grup C2, CD-13 
1 plaça d’ Administratiu/iva/iva, Grup C1, CD-15 
1 plaça de Tècnic/a/a auxiliar, Grup C1, CD-14 
Crear: 
1 plaça de Tècnic/a Superior, Grup A1, CD-23 
3 places d’Administratiu/iva, Grup C1, CD-14 
1 plaça de Tècnic/a Auxiliar, Grup C1, CD-16 
2 places de Tècnic/a Auxiliar, Grup C1, CD-14 
2 places de Tècnic/a Mitjà, Grup A2, CD-20 
- PLANTILLA PERSONAL LABORAL 
Amortitzar:  
3 places de Tècnic/a Mitjà, Grup A2, CD-18  
2 places de Subaltern, Agrupacions professionals, CD-11  
1 plaça d’Administratiu/iva, Grup C1, CD-14 
3 places de Peó, Agrupacions professionals, CD-10 
3 places Auxiliar Tècnic/a, Grup C2, CD-13 
Crear:  
1 plaça de Tècnic/a Superior, assimilada al grup A1, CD-22  
1 plaça de Tècnic/a Superior, assimilada al grup A1, CD-20  
1 plaça de Tècnic/a Superior, assimilada al grup A1, CD-23  
2 places d’Auxiliar Administratiu/iva, assimilada al grup C2, CD-13  
1 plaça de Tècnic/a Mitjà/na, assimilada al grup A2, CD-20 
3 places d’Oficial, assimilada a Oficial 2a. agrupacions professionals, CD-12 
3 places de Tècnic/a Auxiliar, Grup C1, CD-14 
 
SEGON.- Aprovar la modificació 2/2011 de la Relació de llocs de treball del personal 
funcionari i laboral de l’Ajuntament segons el detall següent: 
RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DEL  PERSONAL FUNCIONARI 
Amortitzar: 
1 lloc de treball de Tècnic/a Mitjà/na Cap de Serveis Socials,Grup A2, CD-23 
1 lloc de treball d’ Auxiliar Administratiu/iva de Benestar Social, Grup C2, CD-13 
1 lloc de treball d’ Auxiliar Administratiu/iva de Recursos Humans,Grup C2, CD-13 
1 lloc de treball d’ Auxiliar Administratiu/iva d’Habitatge, Grup C2, CD-13 
1 lloc de treball d’ Auxiliar Administratiu/iva de Tresoreria, Grup C2, CD-13 
1 lloc de treball d’ Auxiliar Administratiu/iva d’Urbanisme, Grup C2, CD-13 
1 lloc de treball d’ Auxiliar Administratiu/iva de Medi ambient, Grup C2, CD-13 
1 lloc de treball d’ Administratiu/iva de Recursos Humans, Grup C1, CD-15 
1 lloc de treball de Tècnic/a auxiliar de Cultura, Grup C1, CD-14 
1 lloc de treball d’Administratiu/iva de Compres, Grup C1, CD-14 
 
Crear: 
1 lloc de treball de Cap d’Unitat de Serveis Socials, Grup A1, CD-23 i CE-12.765,76€ 
1 lloc de treball Administratiu/iva de Benestar Social, Grup C1, CD-14 i CE-7.213,92€ 
1 lloc de treball de Tècnic/a Auxiliar de Recursos Humans, Grup C1, CD-14 i CE-8.516,06€ 
1 lloc de treball de Tècnic/a Auxiliar Responsable d’Habitatge, Grup C1, CD-16 i CE-
7.213,92€ 
1 lloc de treball de Tècnic/a Auxiliar de Serveis Econòmics, Grup C1, CD-14 i CE-6.756,68€ 
2 llocs de treball d’Administratiu/iva d’Urbanisme, Grup C1, CD-14 i CE-7.213,92€ 



1 lloc de treball Tècnic/a Mitjà/na de Recursos Humans, Grup A2, CD-20 i CE-9.292,36€ 
1 lloc de treball Cap d’Unitat de Cultura, Grup A2, CD-20 i CE-7.715,40€ 
1 lloc de treball de Tècnic/a auxiliar Responsable de Compres, Grup C1, CD-16 i CE-
7.213,92€ 
 
RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DEL PERSONAL LABORAL 
Amortitzar:  
2 lloc de treball de Professor/a Escola d’adults, assimilada al grup A2, CD-18  
1 lloc de treball de Tècnic/a d’Educació, assimilada al grup A2, CD-18  
2 llocs de treball de Conserge, assimilats a agrupacions professionals, CD-11  
1 lloc de treball d’Administratiu/iva, Grup C1, CD-14 
3 lloc de treball de Peó Brigada,assimilada a agrupacions professionals, CD-10 
3 lloc de treball Auxiliar Tècnic/a de comunicació, Grup C2, CD-13 
2 llocs de treball Oficial 2a. Brigada, Grup C2, CD-12 
Crear:  
1 lloc de treball de Professor/a d’adults, assimilada al grup A1, CD-20 i CE-3.366,16€ 
1 lloc de treball de Professor/a d’adults, amb funcions de Direcció, assimilada al grup A1, 
CD-22 i CE-3.366,16 
1 lloc de treball de Cap d’Unitat d’Educació, assimilada al grup A1, CD-23 ,CE-9.185,68€ 
2 llocs de treball d’Auxiliar Informador/a, assimilada al grup C2, CD-13 i CE-7.006,72€ 
1 lloc de treball de Tècnic/a Mitjà/na de Formació Ocupacional, assimilada al grup A2, CD-
20 i CE-6.250,24€ 
1 lloc de treball d’Oficial 2a. Conductor/a, GRUP C2, CD-12 i CE-6.316,80 
1 lloc de treball d’Oficial 2a. Jardiner/a, GRUP C2, CD-12  i CE-6.316,80€ 
1 lloc de treball d’Oficial 2a. Responsable Magatzem, GRUP C2, CD-12 i CE-6.316,80€ 
3 llocs de treball de Tècnic/a Auxiliar de Continguts, Grup C1, CD-14 i CE-6.756,68€ 
1 llocs de treball d’Oficial 1a. de Manteniment, Grup C2, CD-13 i CE-8.609,58€ 
1 llocs de treball d’Oficial 1a. d’Oficis i Logística, Grup C2, CD-13 i CE-8.609,58€ 
TERCER.- Aprovar les fitxes descriptives de tots els llocs de treball de l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès, segons dossier adjunt a la present proposta. 
QUART.- Publicar en el tauler d’anuncis de la Corporació, en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya la modificació aprovada de la 
plantilla i de la relació de llocs de treball i trametre’n còpia a l’Administració de l’Estat i al 
Departament corresponent de la Generalitat de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde presenta la proposta dient que  amb el conveni col·lectiu de l’any 2005, 
l’Ajuntament va adoptar el compromís davant dels treballadors d’iniciar un procés de 
valoració de llocs de treball per tal de revisar l’equitat interna i externa de la valoració 
econòmica dels llocs de treball, així com el compromís de revisar i actualitzar les fitxes 
descriptives de la relació de llocs de treball. 
Desprès d’un llarg període sense posar en marxa aquest compromís, a l’inici de la present 
legislatura es van iniciar les tasques, aturada fa més d’un any per discrepàncies internes. 
A partir del juny del 2010, i amb la constitució del nou comitè, es va reprendre els treballs, 
revisant les funcions de tots els llocs de treball, amb la participació de tot el personal, els 
seus comandaments, els serveis de recursos humans de l0Ajuntament i l’assessorament de 
la Diputació de Barcelona. 
Així, s’han elaborat les fitxes descriptives de tots els llocs recollits en la relació de llocs de 
treball, indicant per exemple, la seva dedicació horària i tipologia de jornada, les funcions 
bàsiques del lloc, els riscos del lloc de treball, la titulació necessària, així com d’altres mèrits 
necessaris per ocupar el lloc de treball. Tota aquest feina, ha estat aprovada pels 
treballadors en assemblea i referendada pel comitè d’empresa, als quals cal agrair la seva 
col·laboració i predisposició per tal de cercar acords. 



Arrel d’aquests treballs, s’han detectat una sèrie de lloc que per les funcions descrites, cal 
modificar el grup d’adscripció, és a dir, que les funcions que ha de realitzar corresponent a 
una grup o nivell superior. 
Aquestes modificacions afecten a 10 llocs de treball de la plantilla de funcionaris i 14 de la 
plantilla de laborals. 
Sintetitzant: 3 peons passen a oficials de 2ª (E a C2), 2 oficials de 2ª passen a oficial de 1ª, 
2 subalterns passen a auxiliars administratius (E a C2), 9 places d’auxiliar administratiu o 
auxiliar tècnic passen a administratius o tècnics auxiliars (C2 a C1), 1 administratiu a tècnic 
auxiliar, 3 places d’administratiu o tècnic auxiliar passen a tècnic mig (C1 a A2) i 4 places 
de tècnic mig passen a superior (A2 a A1). 
Aquest canvis, impliquen la necessitat de modificar la plantilla i la relació de llocs de 
treballs. Així mateix, aquesta modificació de categories i de nivell, implicarà un augment en 
la retribució de uns 33.000 € anuals, quantitat prevista en la partida genèrica d’incentius al 
rendiment en el moment d’elaborar els pressupostos. 
Així, portem a aprovació del plenari les fitxes descriptives de tots els llocs de treball de 
l’Ajuntament, i conseqüentment, l’aprovació de la modificació de la plantilla i de la relació 
de llocs de treball. 
Amb aquest acord, donem per tancada una primera fase de l’estudi organitzatiu, però 
necessariament s’inicia una segona que consistirà en cercar el valor econòmic de cada lloc 
de treball, amb l’objectiu d’apropar-nos a l’equitat interna i externa. 
Per CiU intervé  la Sra. Mercè Vallès tot dient que finalment, 4 anys després del 
compromís que l’anterior equip de govern format per CiU i ERC va adoptar per fer una 
valoració dels llocs de treball del personal de l’ajuntament, ara l’equip de govern, ens porta 
en aquest ple l’aprovació la modificació del personal funcionari i laboral al servei de 
l’ajuntament. Si bé és una proposta que, tal i com ens va informar el regidor Òscar Lomas, 
ha rebut el suport pràcticament unànime del personal al servei de l’ajuntament, des del 
nostre grup volem fer algunes puntualitzacions. Quatre anys han estat els que l’equip de 
govern ha trigat en fer aquesta modificació, i durant aquest temps ha passat de tot,  aquest 
ple, recordem-ho ha aprovat i modificat en dues ocasions la plantilla. Però durant aquests 4 
anys en què l’anterior comitè va plegar, i un nou comitè va haver d’emprendre de nou la 
negociació,  en què la valoració de llocs de treball s’ha deixat sense resoldre i sense acords 
fins ara, just a poc més d’un mes de les eleccions municipals, durant tot aquest temps 
l’equip de govern del PSC, i recordem-ho amb un pla de sanejament en marxa, s’ha dedicat 
a canviar retribucions, a buscar gent a mida per substituir els que havien plegat, fet que en 
nostre grup ja ha denunciat en alguna ocasió, en definitiva, l’equip de govern del PSC s’ha 
dedicat a fer i desfer menys fer bé el que havien de fer. Que no és altre cosa que fer 
concursos de promoció interna per fer canvis en els llocs de treball, que és complir amb els 
compromisos i les mesures imposades en el Pla de sanejament, que és en definitiva ser 
clars i transparents i que és el que aquest equip de govern no ha fet.  
Aquesta modificació ens costarà prop dels 35.000 euros l’any, tot i que el que falta de la 
valoració encara s’ha de negociar, tal i com ens ha informat l’equip de govern, per tant 
només és una part, però ja no és el que costa o deixa de costar de més aquesta 
modificació, que recordem que estant en un pla de sanejament no és el més idoni, sinó que 
el que és criticable, per dir-ho d’alguna manera són les formes, una vegada més. Ara, 
després de 4 anys fent i desfent, contractant i modificant com han volgut, tenint el personal 
al servei de l’ajuntament penjat, ara a poc menys d’un mes de les eleccions municipals 
decideixen aprovar-ho, segurament aquesta acció tindrà el seu rèdit electoral, o no, però no 
ens sembla que sigui la millor manera de gestionar-ho.  
Malgrat tot, però, aquesta modificació, que arriba tard, ha comptat amb el suport 
pràcticament unànime de l’assemblea de treballadors de l’ajuntament, per tant és una 
qüestió que malgrat tot el procediment, ha acabat amb consens, i per tant el nostre grup hi 
votarà a favor, perquè els treballadors de l’ajuntament han decidit i aprovat, però reitero, el 
que no aprovem són les formes ni la gestió que l’equip de govern n’ha fet durant aquests 4 
anys, però això, en definitiva, no és el que es porta a ple. 



El Sr. Martí Llobet,  per l’Altraveu diu que el nostre vot serà positiu. Els treballadors 
públics han d'ocupar la categoria laboral que els hi correspon per la feina que realitzen. Si 
l'acord ve avalat per l'entesa amb el comitè d'empresa, i es mig resolt un problema que fa 
temps que s'allarga, doncs nosaltres hi votarem a favor. 
Per ERC, el Sr. Jordi Permanyer,  també manifesta el seu vot a favor, hi ha acord amb el 
comitè, i celebrem que aquesta vegada si que s’hagin fet bé les coses.    
Finalment el Sr. Alcalde torna a intervenir per dir, referint-se a la intervenció de CiU, que 
aquest és un procés complexa, amb múltiples reunions, i puc dir que és un acord just     
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 9.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM. 3/2011  
 
ATÈS  que la regidoria d’Esports ha sol·licitat la creació de la partida de subvenció 
nominativa: Centenari  de la Unió Esportiva Castellar.   
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els articles 
8 i 9 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de la interventora.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 3/2011 del Pressupost de 
l’Ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el resum següent: 

 
ESTAT D’INGRESSOS  
Variació de l’estat d’ingressos ................................................... 0,00 
  
ESTAT DE DESPESES  
- Crèdit extraordinari .............................................................. 7.000,00 
- Transferències de crèdit negatives........................................... -7.000,00 
Variació de l’estat de despeses ................................................. 0,00 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a la informació pública durant un termini de 
quinze dies comptats a partir del següent a la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí 
Oficial de la província. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no es 
presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum per capítols 
en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicada. 
 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde tot dient que amb motiu del centenari de la Unió 
Esportiva Castellar, s’ha realitzat un conveni entre l’Ajuntament i l’entitat per a col·laborar 
en les despeses de les activitats que es desenvoluparan durant tot l’any. 
Al tractar-se d’una subvenció nominativa, cal realitzar la creació de la partida per ple. Per 
aquest motiu, es proposa minorar la partida genèrica de subvencions en 7.000 € i crear la 
partida nominativa a favor de la Unió Esportiva Castellar pel mateix import. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

10.- ATORGAMENT MEDALLA DE LA VILA 
 

Vist l’expedient per l’acreditament dels mèrits que concorren en l’entitat UNIÓ ESPORTIVA 
CASTELLAR (U.E. CASTELLAR), a l’empara dels Reglament d’Honors i Distincions 
municipals, per tal de fer constar els mèrits que el facin acreedor de la Medalla de la Vila 
Vista la proposta de resolució de la instructora de l’expedient 
ATÈS el parer de la Comissió d’honors i distincions. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 



ACORD: 
Atorgar  la medalla de la Vila a l’entitat UNIÓ ESPORTIVA CASTELLAR, (U.E.CASTELLAR), 
en reconeixement de la seva tasca per la Vila, promocionant els valors esportius i la 
convivència, durant tot un segle. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde presenta la proposta tot dient que a instàncies de la Comissió d’Honors i 
Distincions, que es va reunir el passat dia 29 de març, portem a aprovació la concessió de 
la medalla de la vila a la UE Castellar. I és que aquest 2011 tenim l’honor de què aquesta 
entitat esportiva de la vila celebri el seu centenari. 
Una història que comença a Castellar el 1911, quan a iniciativa de Mossèn Josep M. Torras i 
Vergés, que va cedir el camp de futbol conegut com a “Camp de l’Ametller” (situat a la 
carretera de Sentmenat) uns pocs joves van començar amb la pràctica d’aquest nou esport 
vingut d’Anglaterra. Durant aquests cent anys d’història han passat moltes coses. La UE 
Castellar ha passat per diferents terrenys de joc: Del camp de Can Serrador, al Camp de El 
Casé i ubicació definitiva a l’actual Pepín Valls.  
L’entitat també ha tingut temps per canviar en repetides ocasions de nom: inicialment 
Futbol Club Castellar, Agrupació Esportiva Castellar, Club Deportivo Castellar, fins l’actual 
Unió Esportiva Castellar, després de la fusió amb el Centre d’Esports Tolrà.  
I, és clar, generacions de futbolistes diferents han vestit la mateixa samarreta. I amb ells, 
entrenadors, delegats, directius, familiars i públic en general, que en un moment o altre 
han jugat, participat, col·laborat desinteressadament amb el club.  
Poc que es podia imaginar Mossèn Josep Maria Torras i Vergés que el que era una mera i 
innocent distracció s’acabés convertint en un bocí de la història de la nostra vila. 
Amb la concessió del títol de la medalla de la vila volem reconèixer a totes aquelles 
persones. Per la seva capacitat de promoure la pràctica esportiva a la vila, amb la formació 
continuada al llarg de la història de milers de futbolistes, i d’incrementar el sentit de 
pertinença a la nostra Vila Castellar. 
S’obra un torn d’intervencions, per CiU la Sra. Mercè Vallès exposa que per descomptat 
que el nostre grup votarà a favor d’atorgar la medalla de la Vila a la Unió Esportiva 
Castellar. Celebrem que una entitat del nostre municipi amb tanta solera i història celebri el 
seu centenari. 100 anys d’història, cent anys plens de feina, d’entrega, de compromís amb 
un esport i uns valors, 100 anys de feina ben feta, 100 anys en definitiva fent història.  
La UE Esportiva Castellar, com a entitat, realitza una tasca molt important. A banda del 
primer equip de Castellar amb els èxits que ha assolit al llarg de la història, són molts els 
equips que formen part d’aquesta gran família. A tots ells, al president, a la junta, als socis, 
als que practiquen aquest esport, i, en definitiva, a tothom qui ha format part i forma part 
d’aquesta entitat centenària, volem felicitar-los per la important tasca que porten a terme i 
volem encoratjar-los a seguir treballant amb entusiasme i il·lusió. La medalla de la vila és el 
reconeixement del consistori a la feina i als anys de dedicació, us en donem les gràcies i us 
animem a seguir treballant per Castellar i la seva gent, fent poble i fent esport. 
Per l’Altraveu el Sr. Martí Llobet, diu que només ens queda felicitar a l'Unió Espotiva 
Castellar i desitjar-los que segueixen treballant per la formació i la promoció de l'esport a la 
Vila. 100 anys  de futbol són a l'abast de poques entitats. Així doncs,  i des de aquí el 
nostre reconeixent per la seva trajectòria. Votarem a favor. 
També i per ERC el Sr. Jordi Permanyer intervé per dir que hi votaran a favor, és una 
medalla totalment merescuda, fent esport, fet poble i també fent país, com s’ha dit al llarg 
dels anys ha canviat de nom, d’equipatge i d’ubicació i també dir que durant 3 o 4 anys va 
fer la publicació d’una revista anomenada “Deportes”, sense deixar de dir que pels seus 
equips han passat una gran quantitat de castellarencs i castellarenques ,. Val la pena 
recalcar que en aquests moments te una plantilla que s’apropa als 300 jugadors/res, 
repartits en 20 equips, i que a més a més organitza diversos tornejos. Així doncs la nostra 
felicitació i encoratjar-los a continuar treballant. 
El Sr. Alcalde agraeix l’assistència als membres de la Junta de l’UD Castellar. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 



 
11.- .PROPOSTA SOBRE LES NECESSITATS D’EQUIPAMENTS ESCOLARS 

 
Castellar del Vallès ha experimentat en els darrers anys un creixement demogràfic que ha 
comportat la construcció i/o ampliació de centres escolars per tal de poder afrontar la 
demanda de places escolars d’infantil i primària i de secundària. 
En l’actualitat, el municipi necessita disposar de noves places de secundària, una demanda 
que es farà molt evident a partir del curs 2012-2013. Les previsions demogràfiques 
indiquen que a curt termini existirà la necessitat de sumar a l’oferta actual dos nous grups 
d’Educació Secundària Obligatòria (ESO). Segons les mateixes previsions, aquesta demanda 
no és puntual sinó que es consolidarà en el temps i serà vigent almenys fins al curs 2018-
2019. 
Els dos instituts públics de la vila es troben en l’actualitat en una situació de plena ocupació. 
Malgrat que l’oferta de places en centres concertats de secundària s’ha ampliat, l’evolució 
de la demanda de places ens alerta de la possibilitat que es tornin a produir situacions de 
saturació en els centres públics de secundària, com les que ja es van generar a principis de 
la passada dècada. Aleshores, la massificació dels instituts de la vila va dificultar la gestió 
dels centres i va afectar aspectes tan importants com la convivència i la cohesió social entre 
els alumnes.  
La manca de places de secundària es veu agreujada per l’absència d’una oferta diversificada 
de cicles formatius, ja que en l’actualitat els centres públics de secundària només disposen 
d’un cicle de grau mitjà d’administratiu i de cap cicle de grau superior. Això obliga als 
alumnes a marxar a fora de Castellar si volen realitzar altres cicles (amb la conseqüent 
càrrega econòmica per a les seves famílies) o bé a renunciar a la seva formació 
professional. 
Davant d’aquesta situació, tots els membres de la comunitat educativa han mostrat en 
reiterades ocasions la seva preocupació al fet que l’organisme competent en aquesta 
matèria, és a dir el Departament d’Ensenyament (abans d’Educació) de la Generalitat de 
Catalunya, no hagi donat una solució a la demanda de més places de secundària al municipi 
amb vistes al curs 2012-2013. 
Amb la voluntat de donar suport a la Generalitat de Catalunya en la tasca de planificació 
dels equipaments educatius i de cobertura de les necessitats educatives del municipi, 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès ha executat totes aquelles mesures que estaven al seu 
abast per tal de contribuir a trobar solucions òptimes a l’actual dèficit. 
En aquest sentit, el Ple municipal del març de 2010 va finalitzar el tràmit per poder estar en 
disposició de cedir al Departament d’Educació un terreny de la Ronda del Cosidor per a la 
construcció d’un tercer institut. 
Posteriorment, i després de diversos contactes amb l’Ajuntament, el Departament 
d’Educació va proposar el juliol de 2010 una alternativa a la construcció del tercer institut, 
concretament va suggerir que el col.legi Sant Esteve esdevingui un institut escola. Aquesta 
opció va comptar amb el vist-i-plau de la comunitat educativa.  
Amb tot, l’Ajuntament ha mantingut recentment diverses converses amb el Departament 
d’Ensenyament, sense que encara s’hagi concretat formalment una decisió definitiva al 
respecte. 
És per tot això que es proposa al Ple municipal l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Instar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya a donar 
una solució definitiva a la necessitat de noves places de secundària a la nostra vila i 
d’ampliació de l’actual oferta de cicles formatius. 
SEGON.- Cedir a la Generalitat de Catalunya els terrenys d’equipaments escolars 
necessaris per construir un Institut-Escola al recinte de l’escola Sant Esteve i/o un tercer 
Institut al terreny de la Ronda del Cosidor. 
 TERCER.- Demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya que la 
resolució d’aquesta mancança no passi per solucions de caire provisional que puguin afectar 
la qualitat de l’educació que reben els alumnes. 



QUART.- Traslladar el contingut d’aquesta moció a la Consellera d’Ensenyament, Irene 
Rigau, així com als Serveis Territorials del Departament d’Ensenyament. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde diu que l’equip de govern porta a aprovació una moció que té per objectiu 
instar al Govern de la Generalitat de Catalunya, més concretament al Departament 
d’Ensenyament, que prengui una decisió sobre com pensa escolaritzar els dos grups 
d’alumnes de més que actualment estan a primària i que en el curs 2012 – 2013 
s’incorporen a secundària. 
Actualment, mentre a primària tenim una oferta de places que s’ajusta a la demanda, en 
breu, a secundària es produirà un desajust que ens preocupa. I quan dic que “ens 
preocupa” ho dic per tothom. Entenc que a tots els grups municipals, a tota la comunitat 
educativa i també a la població en general.  
Sabem, perquè ho hem patit, tenir un institut col·lapsat d’alumnes. Les dificultats que 
significa poder treballar en condicions i la merma en la qualitat educativa que suposa. Així 
com el deteriorament de la convivència.  
Després de la primera presa de contacte amb la Generalitat, més concretament amb el 
director dels SSTT, el Sr. Baulenas, i el director general de centre públics, Jordi Roig, ara fa 
uns dies, crec que tant l’administració competent en la matèria, com és la Generalitat, com 
l’Ajuntament compartim un mateix anàlisi de la situació. Coincidim a l’hora de veure les 
necessitats de places, en els cursos què es dóna aquest dèficit i en el calendari. 
Ara bé, considerem indispensable que el Departament ens indiqui quina és la solució a 
aquesta manca de places. És veritat que l’anterior govern va fer una aposta important pel 
model educatiu dels 3 -16 i es va preveure iniciar els passos necessaris per convertir 
l’escola Sant Esteve en un institut – escola i així donar solució als problemes d’escolarització 
a secundària. 
Sabem que l’actual govern ha posat en suspens la forma dels institut –escola, una fórmula, 
també cal dir, prevista a la mateixa llei d’educació aprovada pel Parlament.  
Sense prefigurar quina és la millor opció, ja sigui un tercer institut o un institut escola, 
necessitem saber quina és l’aposta que fa la Generalitat a Castellar per resoldre les 
necessitats de places.  
No volem que s’entegui aquesta moció com una declaració de guerra a ningú o com una 
crítica al nou Govern. L’Ajuntament col·laborarà en el govern de la Generalitat per trobar 
solucions. Però, perquè això sigui així, necessitem tenir clar quin és el full de ruta que té 
previst la Generalitat a casa nostra. I ho necessitem tan aviat com sigui possible. 
Per part nostra, l’Ajuntament ha fet els deures. Estem a disposició de posar els terrenys 
necessaris i d’iniciar tots els tràmits adients, com ja ho hem comunicat en repetides 
ocasions al Departament d’Educació.  
La Sra. Montse Gatell,  per CiU intervé dient que estem d’acord amb l’exposició de motius 
d’aquesta moció perquè coneixem la situació de les necessitats d’escolarització a la 
secundària i, per tant, també la necessitat de comptar amb un 3r IES. 
És per això que a finals del 2008 i en diferents moments del 2009 vam posar sobre la taula 
el tema fent preguntes a l’equip de govern i també en aquest ple, parlant de la necessitat 
de posar fil a l’agulla per aconseguir aquest tercer institut. Aleshores vam argumentar que 
teníem una oportunitat de planificar amb temps, cosa que pel que fa a equipaments 
educatius és força difícil. 
Aleshores vam comptar amb la complicitat de tots els grups municipals, també de l’equip de 
govern. I es va posar el fil a l’agulla decidint i preparant els tràmits per cedir un solar al 
departament d’Educació. 
Posteriorment, la Federació d’AMPA del municipi va manifestar ja la urgència d’accelerar els 
tràmits, perquè ja aleshores, el 2010, semblava que els tràmits iniciats no avançaven. De la 
gestió de l’equip de govern amb el govern de la Generalitat, en sabíem ben poc o gens. 
A mitjans del 2010, l’equip de govern ens anuncia la proposta del departament d’Educació 
de fer un edifici de secundària al St. Esteve creant un institut-escola (3-16). Vam estar-hi 



d’acord, tot i que vam expressar els dubtes en la gestió d’un equipament que la Generalitat 
encara no sabia (i encara no sap) com s’ha de gestionar patrimonialment. 
Ens diuen que a finals del 2010 començaran les obres i no en vam saber res més. 
A finals d’any hi ha un canvi de govern a la Generalitat i l’alcalde ens diu que han concertat 
entrevista amb el Director general de centres públics i quan preguntem ens diuen que ha 
anat raonablement bé, que tenen les dades, que saben que s’ha de fer l’IES i que ara s’ha 
de decidir el model: IES o IES-escola. 
I arribats aquí, l’equip de govern presenta al ple una moció que insta la Generalitat a 
“donar una solució definitiva a la necessitat de noves places de secundària”. Hi estem 
d’acord, només volem fer notar que entenem que això que fan avui és una estratègia 
política. La premsa pròpia de l’ajuntament podrà dir demà, i ja els dono el titular: 
“L’ajuntament de Castellar exigeix a la Generalitat que faci el tercer institut”. No es 
recolliran més opinions ni més anàlisis. Això a un mes de les eleccions municipals quan hi 
ha un govern nou de fa 3 mesos a la Generalitat. 
D’acord. Només volem que sàpiguen que ho sabem, que som conscients que ens utilitzen. 
Deixem a l’aire una pregunta, però: mentre no hi ha hagut aquest govern, vostès què han 
fet? Estem en disposició de reclamar als altres que facin els deures sense valorar si 
nosaltres hem fet els nostres? 
Vostès saben que no votarem en contra una moció que digui que necessitem un 
equipament escolar. I votem a favor responsablement, hi hagi qui hi hagi a la Generalitat, 
cosa que no van fer vostès. 
Per l’Altraveu, el Sr. Marti Llobet,  manifesta que hi votarem a favor. No gosaríem dir que 
la moció és oportunista, però si que estem segurs que la mateixa moció no l'haurien 
presentat fa sis mesos , o  bé si els vostres companys de viatge a la Generalitat encara 
fossin al govern. I la situació d'ara i abans no és tan diferent, perquè tret dels titulars, 
tampoc sabem que hi havia després de les declaracions de bones intencions. I la política 
d'infraestructures educatives o és de tots, governi qui governi, o acaba  així, amb 
equipaments per afinitats ideològiques. Tenim la sensació que s'ha badat: hem calculat 
malament metros quadrats, hem tingut que refer expedients per tornar-los a enviar i no 
hem sigut capaços que els compromisos que s'havien arribat fossin prou ferms i tangibles 
per sobreviure un canvi de govern; i això sabien que podia passar; i ha passat. Si aquesta 
moció ha de servir per reconduir la situació, per fer pressió per reivindicar uns equipaments 
educatius que ens calen, doncs comptin amb el nostre suport. Hi votarem a favor. 
Per ERC el Sr. Oriol Papell intervé per dir que avui el grup socialista presenta una moció 
per la demanda del 3r institut i compta amb el nostre suport i per això el nostre vot serà 
favorable. D’aquí menys de dos anys la població en edat d’educació secundària serà 
superior a la demanda que som capaços d’absorbir i aquest tercer institut és més necessari 
que mai. 
No deixa de ser sorprenen que l’últim ple de la legislatura és faci una moció així i que la 
presentin precisament vostès. Recordo que poc desprès de les eleccions al Parlament de 
Catalunya, ja ens va arribar la noticia que se’n darreria un any els institut projectats, i la   
nostra sorpresa va ser veure que el tercer institut de Castellar no se’n darreria, bàsicament 
perquè no estava ni previst. No entenem les presses d’ara. 
Alguna cosa no s’ha fet bé ja que fa temps que parlem d’aquest tercer institut i ara mateix 
és més necessari que mai i encara no està previst ni aprovat. Aquesta proposta avui 
s’aprovarà per unanimitat, però la feina s’ha de fer quan toca i vostès van molt tard. 
En torn de replica el Sr. Alcalde intervé per dir que no es competència de l’Ajuntament; la 
competència de l’Ajuntament és tenir els terrenys amb la qualificació adient per tal de 
poder-los cedir a la Generalitat perquè sigui ells, que és l’Administració competent en temes 
educatius i per tant han de construir aquesta infraestructura, la construeixin, i els deures 
estan fets perquè els qualificacions de terreny estan fetes per tal de poder fer un institut 
escola en el cas que s’opti per aquesta opció, en el Sant Esteve, o bé per fer aquest tercer 
institut. I si-us-plau aquesta proposta de resolució no es a favor del tercer institut, es 
perquè el govern de la Generalitat ens digui que és el que pensa fer.  



També per CiU intervé la Sra. Montse Gatell, per dir que s’ha fet urbanisme però no 
educació, s’han fet uns tràmits però no n’hi ha prou. Ara s’ha preparat, però l’Ajuntament 
de Castellar ha anat a la Generalitat per fer una proposta clara?. Tots hi estem d’acord, un 
tercer institut  fa falta, i potser comença a ser hora de bellugar-se. 
El Sr. Martí LLobet, per l’Altraveu, diu que cada cop que hi ha una cosa a l’Ajuntament 
que no acaba de funcionar o be és culpa de la Generalitat que no paga o de la Generalitat 
que no fa l’escola. Ja sabem de qui és la responsabilitat, dema podem dir que hem fet tot el 
que ens corresponia, però ens cal una mica d’humilitat, i ens hi incloem també nosaltres, 
potser no hem fet tot el que calia, l’institut no el tenim, no el tenim ni començat.  
Per ERC el Sr. Oriol Papell, diu  que des del ple del mes d’abril en que es va solucionar el 
problema dels metres, fins ara no s’ha fet cap gestió, alguna cosa ha fallat i de ben segur 
que no s’han fet tots els deures que calien. 
També el Sr. Alcalde torna a intervenir dient que si hi ha alguna cosa que ha fallat ha estat 
a l’Administració competent que ha de construir aquets institut. A continuació fa un 
recordatori de les peticions que s’han fet. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

12.- MOCIÓ DE L’ALTRAVEU PEL FOMENT DE LA TRANSPARÈNCIA  
        MUNICIPAL 

 
El foment de la participació ciutadana ha de ser concebut com una aposta cap a la 
democratització de les nostres societats. La democràcia no és quelcom estàtic, i per això és 
important que les institucions públiques i les organitzacions socials desenvolupin un treball 
permanent per incentivar la participació ciutadana. El món local és un escenari privilegiat 
per l’elaboració de polítiques públiques orientades cap a aquesta finalitat. 
ATÈS que l’accés a la informació i la transparència en les actuacions de les administracions 
públiques és el primer pas per a fomentar la participació ciutadana. 
ATÈS que l’accés de la ciutadania a la informació municipal en tot allò que concerneix la 
gestió pública, és un exercici d'obligada exemplaritat envers els administrats i un dels 
elements que permet enfortir el sistema democràtic en reforçar la confiança envers els 
poders públics. 
ATÈS que L’Agrupació d’Electors de l’Altraveu defensa l’accés dels ciutadans i ciutadanes a 
aquelles dades que formen part del control democràtic i que poden garantir el dret 
d’informació. 
ATÈS  que la informació ha de ser clara i de fàcil accés.  
Proposem incorporar o millorar l'accessibilitat al web municipal de les dades següents com 
indicadors de transparència municipal: 
1.- Organigrama municipal. 
2.- Sous establerts dels càrrecs electes i aportacions als grups municipals.  
3.- Import de les dietes dels membres del consistori i càrrecs de confiança. 
4.- La relació de càrrecs/llocs de confiança de l'Ajuntament i l'import individual o col·lectiu 
de les seves retribucions. 
5.- Relació dels llocs de treball de l'ajuntament (RLT) 
6.- Informació sobre l'organització de l'Ajuntament:  
• Òrgans de govern i les seves funcions. 
• Adreces electròniques de l'Alcalde i/o regidors de l'Ajuntament 
7.- Divulgació informació dels Òrgans de Govern Municipals:  
• Ordres del dia prèvies dels Plens Municipals.  
• Actes dels Plens Municipals.  (JA ESTÀ A LA WEB) 
• Acords dels Plens Municipals. 
• Acords d’interès públic de les Juntes de Govern respectant la llei de protecció de 
dades. 
8.-  Evolució anual del pressupost segons les modificacions pressupostàries aprovades. 
9.-  Ingressos fiscals, inversió, despesa i endeutament per habitant. 
10.- Deute públic municipal. 



11.- Evolució deute en relació a exercicis anteriors. 
12.- Termini de pagament proveïdors  i de cobrament  
13.-  Convocatòria de les licitacions.  
14.-  Relació anual dels 20 principals proveïdors i quanties de les operacions. 
15.-  Relació anual dels 20 principals contractistes i quanties de les adjudicacions. 
16.-  Relació anual dels 20 principals adjudicataris de serveis i quanties de les operacions. 
17.-  Relació de subvencions a entitats municipals i justificació de les quanties.  
18.-  Convenis urbanístics municipals.  
19.-  Autonomia fiscal 
20.-  Superàvit/dèficit per habitant 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Martí Llobet, per l’Altraveu dona lectura a la proposta 
Pel PSC el Sr. Pepe González, diu que és cert, ha estat una moció de llarg recorregut i que 
ha tingut tot el seu procés. La gran majoria del criteris que demana el tema de la publicitat 
ja estan recollits, i només es planteja reordenar-los. 
Donarem recolzament a la proposta, també dir que hem fet aportacions addicionals.  
Remarcar sobre el tema de la publicació dels acords de la Junta de Govern, hem dit que 
respectant  la llei de protecció de dades, d’una forma explicita s’impedia la publicació 
d’alguna d’aquestes dades, llavors interpretem que tal i com està redactat els acords que es 
publicaran seran els que tinguin interès públic. 
La Sra. Montse Gatell,  per CiU, diu que hi votaran a favor   
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

13.- MOCIÓ DE L’ALTRAVEU SOBRE L’ADHESIÓ A LA PLATAFORMA  
        SOMESCOLA.CAT 
 

Somescola sorgeix a partir de les sentències del Tribunal Suprem que qüestionen el paper 
del català com a llengua vehicular a l’ensenyament, té l’objectiu de coordinar totes les 
persones, entitats i institucions compromeses amb el suport actiu a l’escola catalana. La 
moció proclama la vigència del model d’escola catalana i rebutja la separació dels infants en 
funció de la seva llengua d’origen. 
L’Ajuntament de Castellar defensa la immersió lingüística com a principi actiu a l’escola per 
tal d’aconseguir una societat cohesionada i lliure, un principi que forma part del model 
educatiu català, que compta amb un ampli consens social a la comunitat educativa, i que ha 
permès durant anys pal·liar el desequilibri de la llengua pròpia de Catalunya, el català, 
respecte de la llengua castellana. 
Afirmen que l’escola catalana és un model educatiu consolidat, basat en la no separació dels 
infants i joves alumnes per raó de llengua i que fa possible el coneixement de les dues 
llengües oficials per part de l’alumnat en acabar l’ensenyament obligatori, tot afavorint la 
cohesió social i la igualtat d’oportunitats.  
Que la immersió lingüística i la consideració del català com a llengua vehicular han donat 
força i solidesa a aquest model, el qual ha estat objecte de reconeixement per part de 
diverses institucions internacionals, i és un referent com a model pedagògic eficient en el 
Marc Europeu de les Llengües.  
Que aquest model lingüístic ha contribuït de manera decisiva a pal·liar el greu desequilibri 
que viu el català, llengua pròpia de Catalunya, respecte al castellà, en diferents àmbits.  
Que l’actual model d’escola és el resultat dels esforços de tota la societat, especialment de 
la comunitat educativa, que amb un consens absolut entorn del model lingüístic, i amb la 
implicació de pares, mares i del professorat, ha treballat diàriament per tenir una escola 
catalana, democràtica i de qualitat.  
Que amb l’arribada d’un nombre important de famílies nouvingudes durant la primera 
dècada del segle XXI, aquest model d’escola ha ajudat a mantenir la cohesió social del país 
i s’ha demostrat eficaç en l’acollida i l’arrelament dels infants i joves de les darreres onades 



immigratòries. A més, situa un nou escenari de multilingüisme que afavoreix l’excel·lència 
en la competència comunicativa.  
A j’Ajuntament Ple  
DEMANEM: 
PRIMER.- L’adhesió a la plataforma de somescola.cat per part de l’ajuntament de Castellar 
del Vallès. 
SEGON.- Difondre i promoure l’adhesió a tots els col·lectius educatius, AMPES , escoles i 
instituts de Castellar del Vallès. 
 
INTERVENCIONS: 
La Sra. Ita Espinosa,  per l’Altraveu dona lectura a la moció. 
Pel PSC el Sr.  Pepe González, diu que El nostre grup ha presentat algunes esmenes 
acceptades pel grup proposant, que pretenen suprimir alguna reiteració.  
És evident que donarem recolzament a la proposta. malgrat el to una mica grandiloqüent i 
les pretensions universalistes que deixen sense paper fins i tot a la pròpia Generalitat. 
Qualsevol excusa és bona per reafirmar-nos en un model educatiu que ha fet de la xarxa 
única escolar l’element d'identitat. 
Ja a l’any 83 quan és va aprovar la primera llei de normalització lingüística, després d’uns 
primers dubtes, l’ús de la llengua a l’escola va tenir el consens de totes la forces polítiques. 
Ha estat recentment que el PP i Ciutadans, sota el fals argument de la llibertat, han 
defensat un model de segregació que de fet perjudica als menys afavorits. 
Per què, a més de la defensa d’uns drets culturals o històrics, la normalització lingüística, 
pretén també la cohesió social i que el desconeixement de les llengües no es converteixi en 
un element de desigualtat social. 
Benvinguda doncs la iniciativa de SOMESCOLA i sort en la seva funció de conscienciació.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

14.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
14.1.- No n’hi ha. 
 
 15.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Intervé el grup de l’Altraveu, la Sra. Ita Espisosa, diu, ja fa uns quants plens que arrel d’un 
suggeriment del nostre gruo sobre la mancança d’un lloc on anar a buscar el gas butà a la 
nostra Vila, l’equip de govern va informar que estudiaria la possibilitat d’instal·lar un espai a la 
deixalleria per poder recollir-les. 
Tot i haver un telèfon a disposició de l’usuari per demanar el repartiment aquest només es 
concreta els dimarts i divendres al matí amb algunes exempcions. Aquests horaris no s’ajusten 
a les necessitats de mots castellarencs i encara és freqüent desplaçar-se fins a Sabadell per 
aconseguir el butà. 
Per evitar aquestes molèsties per obtenir un producte bàsic en moltes llars, des de l’Altraveu 
ens preguntes: 
Com ha quedat la intenció per habilitat un lloc on poder anar a buscar el butà?. 
Respon pel PSC, el Sr. Aleix Canalis, i diu que en el seu quan es va fer aquesta proposta es 
va estudiar la viabilitat d’ubicar aquest punt de distribució a la deixalleria, però degut a 
mancances d’espai de seguretat de la mateixa no va ser recomanable, en aquell moment a 
nivell municipal no vam trobar quina altra possible ubicació podríem donar a aquest punt de 
distribució i el que es va fer va ser sondejar les benzineres. La resposta obtinguda va ser que 
el marge comercial que dona la companyia distribuïdora de butà en relació a  cada venda era 
tant petit que no estaven interessats en realitzar aquesta distribució. Tot i això ara estem 
analitzant la possibilitat de que un cop finalitzades les naus del pla de la Bruguera, que 
disposen d’un espai exterior bastant important, a veure si aquesta possible ubicació fós 
compatible per part dels distribuïdors. 
 



Continua per l’Altraveu, la Sra. Ita Espisosa, demanant que en el període d’al·legacions al 
projecte de la carretera B-124, tots els grups del consistori vam acordar unànimement que el 
desdoblament de la carretera contemples un carril bus i d’alta ocupació. 
Després de preguntar dues vegades a la taula de mobilitat en quin estat havien quedat 
aquestes al·legacions en el projecte definitiu del desdoblament de la B-124 i no obtenir 
resposta, criem oportú dur aquesta pegunta al ple: 
Com s’ha resolt en el projecte executiu el carris bus d’alta ocupació del desdoblament de la 
carretera B-124?. 
Contesta el Sr. Aleix Canalis, PSC, dient que aquestes al·legacions que van fer  com 
Ajuntament van ser el setembre de 2007, i la resposta a les al·legacions per part de la 
Generalitat van ser el novembre de 2010, per tant estem parlant de  quasi tres anys després, 
per això no van donar resposta. En quest punt en concret la Generalitat desestima d’al·legació 
dient que queda fora de l’àmbit de l’actuació, aquesta resposta l’entenem en el sentit que el 
projecte de desdoblament de la B-124 que va des de la ronda de Castellar fins el pont no es 
suficient en aquest àmbit per donar sentit a un carril d’alta ocupació que entenem, com 
interpreta la Generalitat, que tindria sentit si pogués tenir continuar fins la plaça Espanya de 
Sabadell, per facilitar l’intermodelitat entre els ferrocarrils de la Generalitat, en un futur proper 
i l’estació de renfe. Per tant en aquest punt hem de dir que la Generalitat ha desestimat la 
creació d’un carril de transport bus en el projecte de desdoblament de la carretera. 
La Sra. Ita Espinosa,  per l’Altraveu diu que l’explicació no te massa sentit perquè el pont és 
l’embut igualment tant si es desdobla com sinó. 
Per acabar el Sr. Aleix Canalis, PSC, diu que els hi faran arribar el conjunt de les respostes 
de totes les al·legacions. 
La Sra. Ita Espisosa, per l’Altraveu, pregunta: 
El 15 de març de 2007 un comunicat de l’Ajuntament de Castellar parlava de l’elaboració d’un 
pla director de millores pel transport urbà per un període de 4 anys. El pla era fruit d’un 
conveni entre el consorci Autoritat del Transport Metropolità (ATM) i la Generalitat de 
Catalunya, per a la integració financera del transport públic urbà de les ciutat de l’Agrupació de 
Municipis amb Transport Urbà (AMTU). S’estimava que a Castellar aquest conveni podria 
suposar una aportació de 154.000 €. 
Això contemplava la compra d’un nou vehicle nou adaptat per la línia C6 i d’implantació d’un 
servei al mes d’agost per donar servei a les urbanitzacions. La instal·lació d’un servei d’ajut a 
l’explotació (SAE) a la mateixa línia C6 i la millora i adaptació d’una parada. 
El mateix comunicat deia que independentment d’aquest pla l’Ajuntament havia continuat 
gestions amb Direcció General de Transports Terrestres, per obtenir millores en la línia C1, per 
ampliar oferta en hores punta i que el servei durant la primera  i la darrera setmana d’agost 
mantingui la mateixa freqüència que la resta de l’any de 15 minuts els dies feiners i sol·licitava 
també un parell de pantalles de SAE per les parades més utilitzades. De la línia C4 es parlava 
d’augmentar el recorregut al Balcó de Sant Llorenç per donar millor servei circulant pel carrer 
Coma Grossa enlloc del carrer de les Jeies, ampliar el recorregut en determinades hores per 
entrar a l’Airesol C, desdoblar el servei  cada 30 minuts i prestar servei durant el mes d’agost. 
Es parlava també de la recuperació de la línia entre Caldes i Terrassa amb els objectius 
d’ampliar els actuals usuaris  de la línia entre Sentmenat i Castellar. De dotar el municipi d’una 
línia directa amb la co-capital vallesana i de millorar el servei a Can Font i Ca n’Avelalneda 
amb l’augment de cobertura horària i serveis i formalitzar la parada de l’autobús nocturn al 
polígon del Pla de la Bruguera atès que actualment nomé té autoritzada la parada a la plaça 
Calisso. 
Des de l’Altraveu ens preguntem: 
Quines d’aquestes mesures s’han dut a terme, quants han estat els diners que s’ha aconseguit 
arrel d’aquest conveni i en que s’han invertit. 
Contesta el regidor de Mobilitat Sr . Jordi Carcolè, PSC, dient que entenc que l’exposició 
d’arguments prèvia a la pregunta es basa en un comunicat de l’Ajuntament publicat el 15 
de març del 2007 on s’explicava, a més del conveni que l’ATM i l’AMTU havien signat, les 
gestions que l’Ajuntament continuava fent amb la Direcció General de Transports de la 
Generalitat. 



Aquestes gestions han tingut continuïtat, i en gran part estan recollides en els períodes 
d’al·legacions dels plans redactats per a la Generalitat, com ara el Pla de Transports de 
Viatgers 2008-2012, en les quals vam formular demandes com la creació de línia Caldes – 
Terrassa, la recuperació de la línia directa Castellar – Barcelona, la d’una línia al HUB de 
Bellaterra, i la instal·lació de pantalles d’informació vinculades al SAE de la línia C1. 
En quant a les mesures que s’han dut a terme fora del Pla de Millores tenim que la C4 
circuli pel carrer Comagrossa i que la N65 tingui una parada al P.I. i aquí podríem afegir que 
la mateixa línia nocturna hagi modificat el seu recorregut per Castellar, fent-lo com la C1 i 
amb una parada més a la Rda de Llevant  
Pel que fa al Pla de Millora del Servei del Transport Públic Urbà presentat a l’AMTU, tenim 
que: 

Pla de Millora del Servei de Transport Públic Urbà 2007/2010, presentat a l'AMTU 

       

 Actuacions 2007 2008 2009 2010 TOTAL PLA 

[a] Pla aprovat 27.429,00 € 38.461,00 €  49.612,60 € 40.821,78 € 156.324,38 € 

[b] Despesa real 
(Cost) 

0,00 € 59.575,29 € - - 59.575,29 € 

[b-
a] 

Diferència - 27.429,00 € +21.114,29 € - - - 6.314,71 € 

 
Resum de les actuacions previstes en el Pla de Millores del Servei 2007/2010, 
presentat per l'Ajuntament: 
 - Adquisició d’un vehicle nou, adaptat, model Mercedes Sprinter, de 30 places. 
-  Equipament de la línia amb un sistema d’ajut a l’explotació (SAE). 
-  Instal·lació del sistema al vehicle i d’una pantalla informativa a la parada de Cal Calissó. 
-  Adquisició del software per al funcionament del sistema i el seu control des de 
l’ajuntament. 
-  Ampliació del servei al mes d’agost a les urbanitzacions del terme municipal per donar 
servei a la població estacional que hi resideix. 
-  Adaptació de la parada d’autobús de la carretera de Sabadell - Carrer Dr.Pujol. 
  

Repartiments pel CP 2007/2008: [a] previsió a 4 anys i 28 M€ Vs [b] 
repartiment finalment aprovat 2007/08 i 8,5M€ 

       

 
Característiques 

CP 
2007 2008 2009 2010 TOTAL CP 

[a] [28M€ - 4 anys] 26.384,99 € 38.461,00 € 49.612,60 € 40.821,78 € 155.280,37 € 

[b] Aprovat finalment 26.384,99 € 31.635,11 € - - 58.020,10 € 

[b-

a] 
Diferència 0,00 € - 6.825,89 € - - - 6.825,89 € 

Rebut per part de l'ATM, l'import següent 
durant 2007/08: 

58.020,11 € 

 
 
 

 

 

Resum de les actuacions realitzades 2007/2008 

 



 2007 2008 TOTAL 

Adquisició de vehicle nou per a la línia C6 - 19.989,80 € 19.989,80 € 

Implantació de servei de TPU el mes d'agost a les 
urbanitzacions 

- 10.865,90 € 10.865,90 € 

Adequació de la parada de la Ctra. Sabadell - Pl. Forjador - 5.863,24 € 5.863,24 € 

Compra i instal·lació de marquesina: Pl. Forjador - 6.114,41 € 6.114,41 € 

Compra i instal·lació de marquesina: Pl. Major - 6.616,20 € 6.616,20 € 

Compra i instal·lació de plataforma: C. Tarragona - 8.816,80 € 8.816,80 € 

Edició de fulletons amb horaris de bus - 1.308,94 € 1.308,94 € 

Edició d'horaris adhesius per millorar informació a les 
parades 

- 414,12 € 414,12 € 

TOTAL ANUAL 0,00 € 59.989,41 € 59.989,41 € 

 
Subvenció aprovada i que l'ATM pagarà al municipi en concepte de Contracte 
Programa 2009/2010 
2009: 38.103,17 €  2010: 37.657,64 € TOTAL CONCEDIT: 75.760,81 € 
 
Resum de les actuacions realitzades 2009/2010 

 2009 2010 TOTAL 

Amortització del vehicle que presta el 
servei de la línia C6. Inici actuació: 2008. 22.380,41 € 22.223,60 € 44.604,01  

Renovació dels tancaments de les 
marquesines: Adquisició de vidres per 
substituir els tancaments originals de les 
marquesines, de policarbonat, ja que suporten 
millor el manteniment i el pas del temps. 

420,67 € 631,34 €  1.052,01  

Implantació de mesures de restricció de 
l'aparcament a la parada del C. Tarragona 295,57 €  295,57  

Adquisició i instal·lació de marquesina a 
Els Pedrissos  6.114,41 € 6.114,41 

Il·luminació de les parades del TPU amb 
marquesines sense llum: Passeig i Pl. 
Esperanto  

 3.155,13 € 3.155,13 

Il·luminació de les parades del TPU amb 
marquesines sense llum: Torre Balada  

1.194,41 1.194,41 

Millora de l'accessibilitat de la parada del C. 
Tarragona. Ampliació de la vorera per poder 
instal·lar-hi marquesina. 

 

10.725,53 € 10.725,53 

Adquisició i instal·lació de marquesina al 
C. Tarragona  7.456,23 € 7.456,23 

Reparació de la marquesina de Torre 
Balada amb mitjans propis. Reparació, 
trasllats i nova instal·lació. 

 
* FALTA 

VALORACIÓ 
ECONÒMICA 

 

Trasllat de la marquesina de la ctra. de  * FALTA  



Sabadell a la Pl. del Munt amb mitjans 
propis.  

VALORACIÓ 
ECONÒMICA 

Obertura de rases per a la connexió de la 
il·luminació de les marquesines amb 
mitjans propis. 

 
* FALTA 

VALORACIÓ 
ECONÒMICA 

 

TOTAL ANUAL 23.096,65 €  51.500,65 € 74.597,30 €  
 

RESUM INVERSIONS REALITZADES 

2007 2008 2009 2010 TOTAL 
0,0 € 59.989,41 € 23.096,65 €  51.500,65 € 134.586,71 € 

RESUM APORTACIONS REBUDES 

2007 2008 2009 2010 TOTAL 
58.020,11 € 38.103,17 € 37.657,64 € 133.780,92 € 

 
 
També per l’Altraveu la Sra. Ita Espinosa, continua amb la quarta pregunta: 
L’any 1983 a iniciativa d’una comissió ciutadana del poble es va començar a fer la mostra 
d’oficis artesans. 
Aquesta activitat es va fer durant més de 20 anys i formava part de la identitat del 
municipi. 
A l’any 2003 la mostra va tenir més de 60 artesans i presentava uns 46 oficis diferents. 
La mostra portava una quantitat important de visitants d’arreu de Catalunya 
A l’any 2005 el govern que hi havia aleshores va decidir que la mostra s’organitzaria des de 
l’Ajuntament la marge d’aquesta comissió ciutadana que havia treballat de manera altruista 
i desinteressada. 
Tenim entès que avui la regidoria de cultura no durà a terme aquesta mostra. 
Des de l’Altraveu ens preguntem: 
Podem intuir que el cost econòmic ha pesat per prendre aquesta decisió, però també 
pensem que amb interès i bona voluntat es podria haver trobat alguna solució, voldríem 
saber realment quins han estat els motius per no fer la nostra d’oficis artesans aquest any?. 
Contesta la regidora de Cultura Sra. Pepa Martinez, PSC, dient que fins el 2003 la mostra 
es organitzada per una comissió d’artistes, artesans i gent de poble amb la col·laboració de 
l’Ajuntament. En una reunió de comissió de la mostra del dia 15 de novembre del 2004, la 
regidora de Cultura agraeix la col·laboració desinteressada de tots els membres de la 
mostra. 
L’antic equip de govern organitza la mostra el 2005-2007, i lidera el projecte la Regidoria 
de Promoció de la Vila, sense grans canvis de com organitzava l’antiga comissió, però si que 
tenen alguns projectes d’antics participants i membres de l’antiga comissió. El 2009 vam fer 
la mostra amb moltes dificultats ja que ens varem trobar que algun dels participants de fora 
ens demanàvem que els hi paguéssim el viatge, material i també que gent gran que hi 
participava ja havia mort, i amb les participants de Castellar no hi havia prou per fer 
l’activitat. Vam demanar informació al departament de la Generalitat, Artesania de 
Catalunya, amb la sorpresa que la mostra de Castellar ja no era tant important, no es 
demanava el carnet d’artesans i que molts dels participants no estaven en el registre o no 
eren mestres.   Nosaltres no complim la normativa de les fires d’artesans que es fan arreu 
de Catalunya amb col·laboració de la Generalitat. Després de l’experiència del 2009 creiem 
que la mostra d’oficis artesans no ha de poder ser un punt de referència no tant sols per 
que fa saber a la gent de com es realitzaven abans els diversos objectes, sinó que ha de ser 
un espai on es pugui ensenyar com es fan, i com encara podem trobar aquells productes 
que permeten que els artesans encara avui existeixen. És a dir mostrar-ne la part 
comercial. 



Es evident que disposem d’espai per fer-ho,però en aquest moment no disposem del 
personal per a poder a terme una activitat que necessita tants canvis i que el pressupost no 
dona per fer nous projectes. 
El consell de cultura del desembre de 2010 ja es va parlar de la mostra i els presents van 
dir que si tenia un cost elevat es podria fer una fira on la gent pogués vendre els seus 
productes, també fer un  monogràfic o adequant-se al pressupost fer menys activitat però 
de més qualitat. 
 
Tot seguit intervé el Sr. Marti LLobet,  per l’Altraveu  per preguntar: 
En el ple de desembre de 2010, l’Altraveu vam preguntar pel compliment de codi 
d’accessibilitat a l’edifici del Mirador. El regidor de projectes estratègics Sr. Pepe Gnzález,. 
Ens va respondre que quan es va fer el projecte encara no era vigent l’actual codi i per tant 
es va fer d’acord amb la normativa vigent en aquell moment. 
Tot i així , val a dir que les rampes, que indicaven els plànols i les que surten dels càlculs de 
les alçades, difereixen, i per tant podem dir que incomplien també l’anterior reglament, que 
obliga a un 8% de pendent màxim i en recomana un 6%. 
Si les rampes s’haguessin dibuixat amb el pendent corresponent la seva longitud hagués 
estat superior als 20 m, i per tant tal com diu el reglament s’hauria d’haver fer un replà 
d’1’5 m cada 20m de rampa. Això hagués suposat una pèrdua important d’estai útil 
El Sr. González  també ens va dir que finalment no eren recorregut adaptat i que per 
aquests motiu s’havien fet els ascensors. 
Des de l’Altraveuy preguntem: 
PRIMER.- Si les rampes no són recorregut adaptat, perquè en la memòria descriptiva del 
projecte d’acabats contempla el compliment del codi tècn9ic de l’edificació apartat DB-SU1 
(RD 314/2006 del 17 de març) i el codi d’accessibilitat de Catalunya (D.135/1995 del 24 de 
març) i diu textualment que: “els accessos són sempre a peu pla i els recorreguts verticals 
es poden fer sempre amb itinerari adaptat (rampes) o mitjançant escales auxiliars i 
ascensors”? 
SEGON.- Els codis d’accessibilitats contemplen que tots els tipus de rampes tinguin 
passamans i que els terres bo siguin lliscants: Per que algunes rampes tenen el terra 
lliscant i perquè no tenen passamans? 
TERCER.- Els ascensors, segons el Sr. González són els elements que justifiquen el 
compliments dels recorreguts adaptats de l’edifici, peró aquests no han funcionat mai, com 
és possible que l’edifici està en funcionament amb aquests dèficits? 
QUART.- Es preveu alguna solució a aquests problemes. 
Contesta el regidor de Projectes Estratègics Sr. Pepe González, la  veritat és que podrien 
llegir la mateixa resposta de fa uns mesos: Quan és va aprovar, el projecte s’aplicava el 
codi d’accessibilitat i no el codi tècnic. Recordi que quan  nosaltres ens van fer càrrec 
l’estructura de  les rampes ja estava feta.  Les rampes quan llargària i pendent, compleixen 
el codi d’accessibilitat. El que diu el codi és que en cas de ser l’única opció, les rampes han 
d’estar dotades de passamans. 
Les rampes no són les úniques opcions, a la part del mercat vell es pot accedir des de la 
plaça, a la resta de l’edifici es pot accedir en ascensor de forma precària i provisional.   
Suposo que el senyor regidor coneix la situació de l’empresa constructora, vaig explicar-lo 
jo al ple i s’ha publicat a l’Actual. La situació contractual amb Imaga està definitivament 
resolta. L’ajuntament ha iniciat el procés de recuperació dels avals, el que permetrà activar 
tots els programes dels ascensors i altres acabaments i millores de l’edifici que no 
considerem adequats. 
 
Pel el grup de l’Altraveu, continua el Sr. Martí Llobet, que formula el següent suggeriment: 
Hi ha una font a les pistes d’atletisme que quan hi ha molta afluència de persones no 
absorbeix l’aigua que surt i fa que jornades amb molta gent es faci un gran basal d’aigua, amb 
els problemes que ocasiona. Atès que és una cosa que no ha de tenir un cost excessiu, 
pensem que valdria la pena arreglar-ho. 



Fer també un suggeriment a la regidora de Cultura sobre les bústies que hi havia al Casal 
d’Entitats del carrer Majors, que quan es va canviar tot havien de passar al Mirador, les bústies 
encara no han arribat, és cert que des de la consergeria del Mirador s’entreguen les cartes, 
però no es la manera. 
 
Per CiU intervé la Sra. Gemma Perich  que demana: 
1- poder traslladar a l’ATM que actualitzi la pagina web en la qual hi h la línia de transport urbà 
en la que només consta una parada del bus nocturn. 
Es posa en coneixement que ja s’ha arreglat i surten totes les parades  
2.- S’ha posat ja en marxa la nova estació de ferrocarrils de la plaça Espanya de Sabadell, 
l’entrada es perillosa per l’enllaç, per això seria bo comentar-ho també amb l’Ajuntament de 
Sabadell. 
 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer,  demana l’arreglament de la cruïlla del semàfor del carrer 
Moli amb carretera de Sabadell, pensem que correspon fer-ho a la promotora de les obres de 
l’antic sant Jaume, de fet les obres estan aturades des de fa temps, els vianants quan plou al 
travessar el semàfor s’acumula molta aigua. 
I un altra que va lligat amb aquets tema, és continuant pel carrer del  Pont cap al carrer Josep 
M Sert hi ha una vorera molt estreta, on hi ha forats, el suggeriment es arreglar-ho. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts d’onze de la nit, s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
  


